
  خبراختصاصی // رییس اتــاق بازرگانی و صنایع و 
معادن و کشــاورزی هرمزگان گفت : آمادگی ساخت 

درمانگاه تخصصی در هرمزگان را داریم. 
  محمدرضا صفا در جمع خبرنگاران ودر پاسخ به خبرنگار 
دریا  درخصوص عدم توان بیماران محروم جهت پرداخت 
هزینــه های ســنگین دارو و درمان و... کــه گاهی منجر 
به از دســت دادن برخی اعضای بــدن و فوت این بیماران 
شــده و نیاز به درمانگاه و کلینیک خیریه در اســتان می 
باشــد،  افزود: براساس مصوبه ای در اتاق بازرگانی استان، 
مجوز ساخت درمانگاه تخصصی با نام بازرگانان هرمزگان 
را اخذ کردیم و به دانشــگاه علوم پزشــکی اعلام کردیم 
که آمــاده ایم این درمانگاه تخصصی را ســاخته و تجهیز 

نماییم که تاکنون دانشگاه پاسخی نداده است. 
  صفا اظهار داشت: حاضریم در حوزه های مختلف به دانشگاه 
علوم پزشــکی اســتان کمک کنیم. وی در پاسخ به سوال 
دیگرمان درخصوص لزوم کمک به دانش آموزان بی بضاعت 
که توانایی تامین کیف و کفش و لباس و نوشت افزار را ندارند 
و برخی در آســتانه بازماندگی از تحصیــل قرار دارند، نیز 
تصریح کرد: در این بخــش نیز کمک هایی به دانش آموزان 

محروم از طریق آموزش و پرورش و... داشته ایم. 
  رییس اتــاق بازرگانی و صنایع و معادن و کشــاورزی 
هرمزگان گفــت: درصورتیکه تمام شــرکت و بنگاه های 
اقتصــادی و معادن و شــرکت های تصفیــه آب فعال در 
هرمزگان که کارت بازرگانی شــان را از تهــران و... اخذ 
کرده اند، کارت بازرگانی شان را از اتاق بازرگانی هرمزگان 
دریافت کنند، قول می دهیم در راســتای مســئولیت های 
اجتماعی حداقل 150 مدرسه را در استان بسازیم و کمک 
های مان به بهزیستی و بهداشت ودرمان و... افزایش یافته و 
50 درصد درآمدمان را به حوزه مســئولیت های اجتماعی 
اختصاص می دهیم. در حال حاضر 90 درصد شرکت های 
بزرگ فعال در استان عضو اتاق بازرگانی هرمزگان نیستند. 
  صفــا افزود: اتاق بازرگانی هرمزگان جزو هفت اتاق برتر 

کشور است و13 نماینده را در اتاق بازرگانی ایران دارد. 
  وی گفت: ماه آینده در ژنو سوئیس با سازمان جهانی ایرو 
وابسته به سازمان ملل تفاهم نامه ای بین المللی منعقد می کنیم 
که دفترش در هرمزگان به عنوان هاب کشور دایر می شود. 
  رییس اتــاق بازرگانی و صنایع و معادن و کشــاورزی 
هرمزگان گفت : 127هزار و 246 گواهی مبدا به 80 کشور 
دنیا صادر کرده ایم.صفا کسب رتبه نخست رشد اقتصادی و 
امنیت سرمایه گذاری را به استاندار و مدیران حوزه اقتصادی 
استان تبریک گفت. وی به تشریح عملکرد 4 ساله دور نهم 
هیــات نمایندگان اتاق بازرگانی هرمزگان ســال 1398-
1400 پرداخــت. رییس اتاق بازرگانی و صنایع و معادن و 

کشاورزی هرمزگان گفت : هیات نمایندگان دور نهم با شعار 
اتاق شیشه ای و شفاف فعالیت خود را آغاز نمود و در این 
چهار ســالی که گذشت، تمام سعی ما بر این بود که بتوانیم 

مسیر را برای فعالیت بخش خصوصی هموار سازیم.
  صفا افزود: مهم ترین وظیفه اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی هرمزگان ایجاد هماهنگی و همکاری بین فعالان 
اقتصادی و صاحبان صنایع و معادن و از سوی دیگر تعامل 
و همکاری با حاکمیت برای رفع مشکلات فعالان اقتصادی 
و تســهیلگری در امور مربوط به فعالیــت اقتصادی و نیز 
توانمندسازی فعالان اقتصادی از طریق برگزاری دوره های 

آموزشی و ارائه مشاوره های مختلف کاری می باشد.
  وی اظهار داشــت: در این راســتا قانون وظایفی به عهده 
اتاق گذاشته و اتاق به عنوان پارلمان بخش خصوصی عهده 
دار این وظایف اســت.   صفا با اشاره به تعامل با حاکمیت 
برای پیشبرد و توسعه اقتصادی کشــور و استان از طریق 
مطالبه برای رفع موانع، اظهار داشت:در همین راستا برگزاری 
جلسات با مسئولان اثرگذار ملی، نشست فعالین اقتصادی 
با  دکتر خاندوزی وزیر اقتصاد، نشست فعالان اقتصادی با 
مسئولان قضایی کشــور، نشست فعالان اقتصادی با دانش 
جعفری نماینده رییس کمیسیون اقتصاد کلان مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و نشســت فعالین اقتصادی با آقای محمدی 

مشاور اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری داشتیم.
 رییــس اتاق بازرگانــی و صنایع و معادن و کشــاورزی 
هرمزگان گفــت : دیدار با نمایندگان مجلــس برای رفع 
مشــکلات و موانع تولید به صورت ماهیانــه و متناوب، 
برگزاری جلسات شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی 
به ریاســت استاندار هرمزگان که از ابتدای دور نهم فعالیت 
هیات نمایندگان تعداد 66 نشست اصلی به ریاست استاندار  
و دبیری اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان 
برگزار شده که در مجموع 263 مصوبه داشته که 8 مصوبه 

تحقق یافته است.

  وی با اشــاره به مصوبات شاخص این نشست ها گفت: 
لغو دســتورالعمل شــماره 315264 اداره استاندارد استان 
هرمزگان، جلوگیری از خروج کالاها بدون اخذ گواهی مبدا 
از اتاق بازرگانی هرمزگان، حل مشــکل تامین برق مزارع 
پرورش میگو، حل مشکل بیمه محصولات کشاورزی بویژه 
در حوزه پرورش میگــو در خصوص پرداخت 50 درصد 

غرامت معدوم سازی به پرورش دهندگان میگو را داشتیم. 
  صفا اظهار داشــت: همچنین در بخش عملکردی نیز در 
این مدت دســتاورد بســیار قابل توجهــی در بخش های 
مختلف اجرایی اتاق داشــته ایم که مهم ترین آنها شــامل 
افتتاح ســاختمان نوبنیاد اتاق بازرگانی هرمزگان که با 40 
درصد پیشرفت تحویل هیات نمایندگان دور نهم گردید و 
ما توانستیم در کمترین زمان ممکن ساختمان را تکمیل و با 

متری کمتر از 9میلیون تومان به بهره برداری برسانیم. 
  وی گفت: در باب مسوولیت های اجتماعی نیز اتاق بسیار 
کارنامه درخشانی دارد و جامعه اقتصادی استان هرمزگان 
در هــر برهه ای که مردم نیاز به کمک داشــتند تمام قد در 
کنار آنها ایستاده است که  تامین تجهیزات و ملزومات مورد 
نیاز بیماران کرونایی جمعا به میزان 34 میلیارد تومان )خرید 
دستگاه ونتیلاتور و ماسک و... (، کمک به سیل زدگان شرق 
استان ) جاســک لیردف و میناب در 2 مرحله (، کمک به 
زلزله زدگان شهرستان فین بالغ بر بیست میلیارد ریال،  کمک 
به زلزله زدگان لنگه ) 10 کانکس + مواد غذایی و نیز جبران 
خسارت فعالین اقتصادی آبزی پرور در سایت  سایه خوش 
به  مبالغ 50میلیارد ریال (، احداث ، تکمیل و توســعه 15 
مدرسه در اســتان، کمک به تکمیل داروخانه شبانه روزی 
دانشگاه علوم پزشکی به میزان بیست میلیارد ریال، کمک 
به بهزیستی اســتان هرمزگان جهت تامین مایحتاج غذایی 
به میزان 25 میلیارد ریــال و کمک به خرید 1000 تبلت 
برای دانش آموزان نیازمند در دوران کرونا و ... تنها بخشی از 

عملکرد اتاق در باب مسئولیت های اجتماعی است.

  وی گفت: از ابتدای سال 98 تا پایان 1401،   157 دوره 
آموزشــی مورد نیاز فعالان اقتصادی توسط واحد آموزش 
اتاق برگزار شده که جمعا 48 هزار و 683 نفر ساعت بوده 
است. صفا اظهار داشت :در بخش بین الملل نیز دستاوردهای 
بسیار خوبی رقم زده شد. در این دوره که می توان به اعزام 
هیات تجاری توسط اتاق به کشورهای عمان و دبی اشاره 
نمود. از کشورهای پاکســتان، گرجستان، قزاقستان، هند، 
قطر، بلاروس، تاجیکستان، سنگال، عمان، ورسیه، مالزی، 
افغانستان و کشورهای عضو اکو پذیرش و رایزنی ها برای 

افزایش تبادلات بین المللی صورت گرفته است.
  رییس اتــاق بازرگانی و صنایع و معادن و کشــاورزی 

هرمزگان گفت: همچنین بزرگترین دستاورد ما در عرصه 

بین الملل پیوســتن اتاق بازرگانی هرمــزگان به زنجیره 
اعتباربخشی گواهی مبدا اتاق بازرگانی بین المللی )icc( به 

عنوان دومین اتاق کشور بعد از اتاق تهران بود.
  وی در بخــش خدمــات بازرگانی گفــت: راه اندازی و 
افتتــاح دفتر کارنه تیر همزمان با افتتاح ســاختمان جدید 
اتاق بازرگانی هرمزگان، انتقال کارت بازرگانی شرکت های 
بزرگ و تولیدی از جمله کارت بازرگانی شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس به اتاق هرمزگان، ایجاد دفتر در گمرک شهید 
باهنر، ارائه صدور گواهی مبدا معتبر که از ابتدای سال 98 تا 
پایان 1401 ،  127 هزار 246 گواهی مبدا به 80 کشور که 
شامل امارات ، عمان، هند، چین، تایلند، مالزی، قطر، روسیه، 
ویتنام، بحرین، سریلانکا، کویت، اندونزی و ..... بوده صادر 
شده است. عمده اقلام صادر شده به این کشورها شامل انواع 
سنگ، سیمان، نمک های خوراکی، خشکبار، خرما، ماهی و 

میگو، میوه و سبزیجات بوده است.
  وی از صدور 50 کارنه شش و شانزده برگی توسط واحد 
کارنه تیر از ابتدای راه اندزای تاکنون، برگزاری ســه جلسه 
آموزشی در راستای آشنایی و هماهنگی بیشتر دستگاه های 
اجرایــی مرتبط خبر داد و افزود: در واحد کمیســیون های 
تخصصی و تشکل های اقتصادی اتاق بازرگانی هرمزگان 
هم افزایش تعداد 50 درصدی تشــکل هــا در دوره نهم و 
دهم را شــاهدیم  که در حال حاضر 12 تشــکل به عنوان 

زیرمجموعه اتاق هرمزگان فعالیت می نمایند.
   وی افزود: افزایش 500 درصدی تعداد کمیســیون ها در 
دوره نهم و دهم که در حال حاضر 15 کمیسیون تخصصی 
در این اتاق فعالیت می نمایند، از دیگر فعالیت های مان بوده 
اســت. وی در خصوص دفاتر نمایندگی ها هم گفت:افتتاح 
دفتر نمایندگی مســتقل بندر لنگه، افتتــاح دفتر نمایندگی 
مستقل قشم و کیش، افتتاح دفتر نمایندگی جاسک و میناب 
افتتاح دفتر انجمن خرما، کانون زنان بازرگان، اتحادیه آبزیان 

و ... را داشتیم.
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اتاق بازرگانی هرمزگان جزو هفت اتاق برتر کشور است 
و13 نماینده را در اتاق بازرگانی ایران دارد

صفحه 1 را بخوانید

2 سرمقاله

سکوت معنادار 
متولیان سرویس 

مدارس

افت سطح آب زیرزمینی 
در بسیاری از دشت ها 
در اثر برداشت بی رویه

2

نقدی بر تاب های ابری بلوار ساحلی؛ 

طرحی که فقط از دور
 زیبا است

صفحه 8 را بخوانید

علی 
زارعی

در نیمه اول سال 1402 محقق شد

ساخت و بازسازی
 3100 قطعه تخصصی 

در نیروگاه بندرعباس
2

فراخوان مناقصه عمومي  

  شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار 
در نظر دارد مناقصه مشروحه ذيل را از طريق سامانه تداركات الكترونيكي 
دولت برگزار نمايد. كليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه 
تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي پاكت ها از طريق درگاه سامانه 
 www.setadiran.ir تداركات الكترونيكي دولت ) ســتاد ( بــه آدرس
انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي،  
مراحل ثبت نام در ســايت مذكور و دريافت گواهي امضاي الكترونيكي را 

جهت شركت در مناقصه محقق سازند.
موضوع مناقصه :  كارهاي باقيمانده و عمليات تكميلي مخزن دشتي

مبلغ برآورد اوليه 38.548.166.194 ريال  )سي و هشت ميليارد و پانصد 
و چهل و هشت ميليون و يكصد و شــصت و شش هزار و يكصد و نود و 
چهار  ريال(  )اعتبار پروژه فوق از طريق اعتبار طرح هاي تملك دارايي هاي 
سرمايه اي با عنوان توســعه و بازسازي تأسيسات آبرساني شهر دشتي 
و آبرســاني به شهرهاي داراي تنش آبي به شــماره 400 ح1503003 
و 1307002080  به صورت 70% نقد و 30 % اســناد اعتباري تامين 

ميگردد (
مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار به مبلغ  :  1.928.000.000 

)يك ميليارد و نهصد و بيست و هشت ميليون ريال(
رتبه و رشته مورد نظر : حداقل رتبه 5 آب  مبلغ خريد اسناد : 5.000.000 
ريال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانك صادرات شعبه 
گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه   مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه  : 

ساعت 14 تاريخ 1402.07.05 تا ساعت 14 تاريخ 1402.7.15
مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14مورخ 1402.07.26  

زمان بازگشايي پاكت هاي كيفي:  ساعت 8  مورخ 1402.07.29  
زمان بازگشايي پاكت هاي مالي:  ســاعت 10  مــورخ 1402.07.30   
محل بازگشايي : سالن كنفرانس شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان 
و حضور يك نفر نماينده از طرف هر يك از پيشــنهاد دهندگان در جلسه 

بازگشايي پيشنهادها آزاد است. 
امتياز كيفي لازم : پيشنهادات واصله پس از ارزيابي كيفي مناقصه گران و 

احراز حداقل امتياز لازم )70( درصد بازگشايي خواهد گرديد.
پيشنهاد دهندگان موظف مي باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تداركات 
الكترونيكي دولت ) ســتاد ( به آدرس www.setadiran.ir دريافت و 
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پشت پرده سیاست 

طرح سلطان عمان، همچنان روی میز 
در فاصله کمتر از یک هفته پس از تبادل زندانی بین ایران و آمریکا و آزادسازی 
پول بلوکه شده ایران در کره جنوبی، اظهارنظرهای مثبتی در زمینه گفت وگوهای 
برجامی و رفع تحریم ها از مقامات مختلف شــنیده شــده اســت؛ امری که 
گمانه زنی ها درخصوص تسری فضای توافق تبادل زندانی به سایر موضوعات 
را پررنگ تر می کند. حســین امیرعبداللهیان، وزیر خارجه ایران، در دیدار با 
آنتونیو گوترش، دبیرکل ســازمان ملل با اشاره به روند گفت وگوهای برجامی 
گفت: »تبادل پیام ها با آمریکا ادامه دارد و طرح ســلطان عمان هم  همچنان 
روی میز هست و اگر طرف های مقابل آماده باشند، ما برای بازگشت به برجام 
جدی هســتیم تا در چارچوب ابتکار عمان همه طرف ها به تعهدات خود در 
برجام برگردند.« رئیس جمهور ایران نیز پیشتر در دو مقطع صراحتا به این مقوله 
اشاره کرد. ابراهیم رئیسی در سخنرانی خود در مجمع عمومی سازمان ملل که 
یک روز پس از تبادل زندانی انجام شــد، گفت: »آمریکا باید با اعتمادسازی 
اثبات کند که دارای حسن نیت است و اراده واقعی برای عمل به تعهدات خود 
و نهایی کردن مســیر را دارد.« او در پایان سفر خود به نیویورک و در نشست 
خبری با حضور رسانه های خارجی با صراحت بیشتری به این موضوع اشاره 
کرد و گفت: »اگر آمریکایی ها آماده عمل به تعهدات شــان باشند، زمینه برای 
پیشرفت تعاملات و رسیدن به یک توافق خوب فراهم خواهد شد.« بر اساس 
شواهد و این اظهارات، ایران علاوه بر تبادل پیام غیرمستقیم با آمریکا، به تعامل 
با طرف های اروپایی نیز در این زمینه پرداخته است. علی باقری، مذاکره کننده 
ارشد ایرانی در نیویورک با مدیران سیاسی فرانسه، آلمان و انگلیس در نیویورک 
دیدار و درباره موضوعات مختلفی از جمله مذاکرات رفع تحریم ها گفت وگو 
کرد. این سه کشور اروپایی از اعضای برجام هستند. باقری دو روز پس از آن با 
انریکه مورا، نماینده اتحادیه اروپا در مذاکرات احیای برجام ملاقات کرد که در 
آن دیدار هم موضوعات مربوط به برجام و رفع تحریم ها مورد گفت وگو قرار 
گرفت. بنا به گفته مذاکره کننده ارشد ایرانی، قرار است رایزنی ها ادامه پیدا کند.

برآیند گزاره های فوق نشان می دهد که تبادل زندانی بین ایران و آمریکا بیش از 
پیش فضای مستعدی برای بسط گفت و گوها به سایر حوزه ها ایجاد کرده است. 
بر اساس شواهد و اظهارات مقامات رسمی، این گفت وگوها ناظر به رفع تحریم 
ها و موضوع هسته ای ایران است. تقریبا فصل مشترک اظهارات مقامات ایرانی، 
اروپایی و منطقه ای، چارچوب برجام اســت. وزیر خارجه ایران نیز بارها بر 
آمادگی تهران برای گفت وگوها بر اساس سند سپتامبر تاکید کرده است که اشاره 
به پیش نویس گفت وگوهای وین در تابستان 2022 دارد. مقامات آمریکایی اگر 
صراحتا چنین چارچوبی را تایید نکرده باشند، برخلاف گذشته آن را رد نکرده 
اند. یکی از مواردی که لابه لای ســطور مورد تاکید قرار گرفته، تبادل پیام بین 
ایران و آمریکاست. این گزاره نشان می دهد که پس از تغییر سیاست محسوس 
سه کشور اروپایی در قبال ایران طی یک سال گذشته، روند گفت وگوها همانند 
مذاکرات برجام، دست کم تا به این جای کار، بر گفت وگوهای غیرمستقیم ایران 
و آمریکا اســتوار بوده اســت. هر چند که در نیویورک رایزنی های موازی با 
طرف های اروپایی نیز صورت گرفت. اما این که در ادامه تا چه حد اروپایی ها، 
نقش خود را در این فرایند پررنگ تر کنند، بســتگی به کیفیت تعامل آن ها با 
تهران خواهد داشت.دولت جو بایدن در آمریکا تاکنون نتوانسته است تصمیمی 
برای بازگشــت به برجام اتخاذ کند. ســوالی که مطرح می شود این است که 
آیا با نزدیک شــدن به فصل انتخابات در این کشــور، دولت آمریکا قادر به 
تصمیم گیــری در زمینه احیای برجام خواهد بود یــا خیر. بعضا در برخی از 
منابع غربی از واژه »تفاهم« اســتفاده می شــود؛ فرایندی که شاید برای دور 
زدن کنگره و فرار از انتقادهای مخالفان در آمریکا باشد. اما ایران به صراحت، 

کرباسچی: راهی به جز انتخابات نداریم، رادیکالیزم به صلاح کشور نیست
»غلامحسین کرباسچی« از فعالان اصلاح طلب و البته میانه روی کارگزارانی 
است که ســنی از او گذشــته و با روزنامه هم میهن به ادامه کنشگری های 
رسانه ای و سیاسی می پردازد. او از برخی دوستان اصلاح طلبش برای عدم 
اراده حضور در انتخابات گله مند بود و می گفت عدم شرکت در انتخابات چه 
توجیهی دارد؟ نظام جمهوری اسلامی با همه انتقادها و ایرادهایش بالاخره 
باید بماند و اصلاح شود و راه اصلاح اگر انتخابات نیست، پس چیست؟ او 
معتقد بود یک جریان سیاسی نمی تواند بگوید که می خواهد کار سیاسی خود 
را با تظاهرات و در خیابان انجام دهد. معتقد بود چندان از اخبار کشور دور 
نیست اما از گزارش های نظارتی مجلس و کارهای انجام شده چندان باخبر 
نبود. در عین حال سعی می کرد به هر شکل ممکن دل همفکران خودش را 
نشکند و با همه تناقض  های گفتاری و رفتاری برخی از همفکرانش از آن ها 
دفاع کند و با آن ها همدل بماند. کرباسچی می گوید: اگر بنا باشد کار سیاسی 
انجام شود ،فضای انتخابات فضای کار سیاسی است. اگر ما احساس کنیم که 
مردم در انتخابات علاقه ای به شرکت ندارند به دلیل عملکرد مجموعه ای که 
هست که الان وجود دارد یا مجموعه قبلی که بوده است ولی به هر حال ما 
راهی به جز انتخابات نداریم. کرباســچی با بیان این که رادیکالیزم به صلاح 
کشور نیســت،می گوید: مجموع شرایط کشور هم به گونه ای است که همه 
در این موضوع اذعان دارند که از نظر سیاســی شــرایط مناسبی در کشور 
وجود ندارد و کارنامه درخشانی را از این مجموعه یکدست نمی توانیم ارائه 
دهیم، بنا بر این باید به گونه ای عمل شــود که همه نیروها کمک کنند شاید 
شورای نگهبان و مسئولان وزارت کشور هم به این نتیجه برسند که لازم است 
مشارکت عمومی بالا باشد و ما امیدواریم و دعا می کنیم این گونه شود. /مهر

باهنر: ارائه لیست مشترک از سوی لاریجانی و روحانی محتمل است
»محمدرضا باهنر« ازجمله چهره های مطرح سیاسی بود که با وجود دو دوره 
فاصله گرفتن از پارلمان، ترجیح داد تا بار دیگر شانس خود را برای نشستن 
بر روی صندلی های سبز بهارستان امتحان کند.وی ضمن رد شایعات درباره 
ردّ صلاحیتش در سال 94، علت عدم ثبت نامش در انتخابات مجلس دهم را 
میدان دادن به جوانان تازه نفس بیان می کند و طنزآمیز می گوید: »من در سال 
94 احساس می کردم که دیگر 7 دوره نمایندگی کفایت می کند؛ بالاخره برخی 
از هم نسلی های ما جوری به صندلی ها چسبیده اند که باید ملک الموت مردم را 
از دست آن ها نجات دهد. ما گفتیم قبل از این که ملک الموت سراغ ما بیاید، 
خودمان شــرّمان را از سر مردم کم کنیم!« نایب رئیس مجالس هفتم، هشتم 
و نهم که همگان از روابط حســنه او با علی لاریجانی مطلع اند، ارائه لیست 
مشترک از سوی حسن روحانی و علی لاریجانی در انتخابات آتی مجلس را 
محتمل می داند. باهنر می گوید:آن طور که من اطلاع دارم چهره های شاخص 
اصلاح طلب در انتخابات ثبت نام نکردند اما یک سری چهره های سیاسی این 
جریان نیز ثبت نام کرده  اند که شاید سابقه سیاسی شاخصی نداشته باشند؛ اما 
ما از حضور نمایندگان جریان اصلاحات در انتخابات نیز استقبال می کنیم. 
اعتدال گرایانی چون آقای نوبخت نیز در انتخابات ثبت نام کرده اند و در حال 
فعالیت سیاســی هستند ... شاید آن ها هم بتوانند یک لیست واحد 30 نفره 
برای انتخابات تهران داشــته باشند اما تحت این عنوان که پدرخوانده آن ها 
آقای لاریجانی یا آقای روحانی باشد را نمی توانم از الآن بگویم. مثلًا آقای 
روحانی به شکل رسمی عضو حزب اعتدال و توسعه نیست اما همه می دانند 
که ایشان پدرخوانده این حزب به حساب می آید. اما آقای لاریجانی برخلاف 

آقای روحانی پدرخوانده هیچ حزب یا تشکلی نیست. /تسنیم

هر گونه توافق موقت را رد کرده است.ازسوی دیگر،»حسین امیرعبداللهیان« وزیر خارجه 
کشورمان، »سرگئی لاوروف« وزیر خارجه روسیه و »هاکان فیدان« وزیر امور خارجه 
ترکیه، در نیویورک نشستی را برگزار کردند که »گیر پدرسن« نماینده ویژه سازمان ملل در 
امور سوریه نیز  در آن حضور یافت. این نشست در حالی برگزار شد که از مدت ها پیش 
خبر برگزاری احتمالی نشست چهارجانبه درباره سوریه وجود داشت و انتظار می رفت این 
نشست با حضور مقامات سوری در یکی از کشورهای حاضر برگزار شود.19 شهریور، 
پدرسن پس از سفر به دمشق و دیدار با وزیر خارجه سوریه گفته بود به منظور کمک به 
مردم ســوریه با وزیران خارجه ایران، ترکیه و روسیه دیدار خواهد کرد. آخرین نشست 
چهارجانبه اردیبهشت ماه در مسکو با موضوع روند عادی سازی روابط سوریه و ترکیه 
برگزار شد.موضوع عادی ســازی روابط سوریه و ترکیه از دو سال پیش آغاز شده، اما 
تاکنون نقشــه راهی برای عبور دمشق و آنکارا از موانع اصلی در این رابطه ترسیم نشده 
است.8 و 9 شهریور، در جریان سفر وزیر خارجه ایران به سوریه و 12 شهریور در جریان 
سفر وزیرخارجه ترکیه به ایران، مهم ترین محور رایزنی های ایران با مقامات سوریه و ترکیه 
حول محور میانجی گری برای تسریع فرایند عادی سازی روابط دمشق و آنکارا بوده است. 
امیرعبداللهیان گفته ایران ابتکاری در این رابطه ارائه کرده است.اظهارات مقامات سوریه 
در سطوح مختلف نشان می دهد دمشق به بازسازی روابط با آنکارا علاقه مند است، اما 

مهم ترین شرط سوریه برای عادی سازی روابط خروج ترکیه از قلمرو این کشور است. 
تازه های مطبوعات

دنیای اقتصاد-بن سلمان صراحتا برای بهبود روابط با اسرائیل سیگنال می فرستد. 
واقعیت این است که خطوط قرمز این مسیر، حوزه همکاری های نظامی-اطلاعاتی 
و امنیتی به ویژه قرار دادن پایگاه در اختیار اسرائیلی ها در مرزهای زمینی و دریایی 
عربستان برای فعالیت علیه ایران باشد که پیشتر نیز به طرف اماراتی این خط قرمز 
منتقل شد و مانع از آن شد که این همکاری ها علیه منافع و تمامیت سرزمینی ایران 

هدف گذاری شود.اکنون واکنش جمهوری اسلامی ایران چیست؟
اعتماد- قطعی برق باعث شده که شاخص تولید و فروش شرکت های صنعتی بورسی 

در مرداد ماه، برای دومین ماه پیاپی با شدت بیشتری کاهش پیدا کند.
فرهیختگان-تصویری که تاکنون از ســفر رئیس جمهور ســاخته شده است هیچ 
نســبتی با ایده های ایجابی دولت ندارد و صرفا متمرکز بر برخی کنش های سلبی 
است. ماجرا فروکاست تصویر رسانه ای یک سفر مهم است، فرض کنیم یک ماه قبل 
ایران اینترنشنال کلا منحل می شــد یا بی بی سی ای وجود خارجی نداشت یا اساسا 
اپوزیسیونی وجود نداشت، تیم رســانه ای دولت مستقر در نیویورک چه کارهایی 

می توانست انجام دهد؟ چه امکان های رسانه ای پیش رو داشت؟
انعکاس

 فردانیوز خبرداد: رضا فرجی دانا از فرهنگســتان علوم استعفا کرده است، اما آن 
چه مهم تر از خود اســتعفای او به نظر می رسد، دلیل استعفای فرجی دانا از ریاست 
فرهنگستان علوم است. در متن کوتاه استعفای او دلیل این امر »دخالت های نابه جای 
شورای عالی انقلاب فرهنگی« عنوان شــده است. فرجی دانا در فاصله سال های 
1381 تا 1384، رئیس دانشگاه تهران بود و در دولت یازدهم و به مدت یک سال 
روی صندلی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری نشســت و در سال های 1393 تا 

1400 مشاور رئیس جمهور در امور علمی و آموزشی بود.
 چندثانیه خبرداد: کتاب »هدف، تهران« با موضوع »عملیات سرقت اسناد هسته ای 
ایران توســط اسرائیل در تورقوزآباد تهران« منتشر شد. کتاب  »هدف، تهران«  اثر 
یوناح جرمی باب و ایلان اویاتار دو روزنامه نگار ارشــد اورشلیم پست )جروزالم 
پست( است که به جزئیات ماجرای این سرقت می پردازد. این کتاب نشان می دهد که 
اسرائیل چگونه از خرابکاری، جنگ سایبری، ترور و دیپلماسی پنهانی علیه برنامه 

هسته ای ایران استفاده کرده است.

مدیرعامل شرکت سهامی آب منطقه ای 
هرمزگان عنوان کرد 

افت سطح آب زیرزمینی در بسیاری از دشت ها 
در اثر برداشت بی رویه

 گروه خبر// برای تشــکیل منابع آب زیرزمینی به طور طبیعی 
مراحلــی وجود دارد که در صورت بوجــود آمدن اخلال در این 
فرآیند طبیعی، جایگزینی منابع آب برداشت شده با مشکل مواجه 
شــده و در نتیجه بیلان یا تراز آب دچار افت می شود. به گزارش 
خبرنگار دریا، مدیرعامل شــرکت سهامی آب منطقه ای هرمزگان 
گفت: برای تشــکیل منابع آب زیرزمینی به طور طبیعی مراحلی 
وجود دارد که در صورت بوجود آمدن اخلال در این فرآیند طبیعی، 
جایگزینی منابع آب برداشت شده با مشکل مواجه شده و در نتیجه 
بیلان یا تراز آب در یک منطقه خاص به علت برداشت های بیش از 
حد دچار افت شده و علاوه بر کمبود آب مشکلات زیست محیطی 
جدی را به همراه خواهد داشت.جمشــید عیدانی تصریح کرد: در 
اثر برداشت بی رویه از منابع آب زیر زمینی و به علت ثابت بودن 
میزان تزریق آب به ســفره ها شاهد افت سطح آب زیرزمینی در 
بسیاری از دشت ها خواهیم بود.وی افزود: در اثر برداشت بی رویه 
آب زیرزمینی، چاره ای جز کف شــکنی و یا جابجایی چاه آب 
آن هم به عنوان یک راه حل کوتاه مدت و مُســکّن باقی نمی ماند 
که همه این اقدامات بار مالی زیادی را بر دوش کشــاورز خواهد 
داشــت.مدیرعامل شرکت سهامی آب منطقه ای هرمزگان یاد آور 
شد: از دیگر اثرات سوء برداشــت بی رویه و خارج از ضابطه از 
منابع آب زیر زمینی می توان شور شدن تدریجی منابع آب شیرین 
اشاره کرد به نحوی که این منابع حیاتی در بسیاری از دشت های 
کشور با حرکت آب از سفره های شور به سمت سفره های شیرین، 
ایــن منابع در معرض نابودی قــرار گرفته اند.عیدانی بیان کرد: به 
منظــور مدیریت منابع آب راه های مختلفــی وجود دارد یکی از 
این راهکارها، مقابله با حفر چاه های غیرمجاز و مســدود کردن 
این چاه ها اســت که روند اعمال قانون در این خصوص همواره 
با مشــکلاتی نظیر مقاومت مردم روبرو بوده است.وی ادامه داد: 
در همین زمینه نقش آگاهی رســانی بسیار پر رنگ است چرا که 
باید قبل از هرگونه اقدام انتظامی با اطلاع رسانی و فرهنگ سازی 
لازم زمینه همکاری داوطلبانه مردم فراهم شود.مدیرعامل شرکت 
ســهامی آب منطقه ای هرمزگان با اشاره به اینکه بررسی ها نشان 
می دهد که ضعف آگاهی از دلایل عمده ایجاد بحران در بخش آب 
زیر زمینی است خاطرنشان کرد: تصور عمومی مردم آن است که 
تاکنون اقدامات مثبتی برای مدیریت آب زیرزمینی انجام نشده در 
حالیکه با اقدامات انجام شده از طریق نصب کنتور بر روی چاه های 
کشاورزی سطح برخی آبخوان ها در کشور بالا آمده و نتایج مثبتی 
را به همراه داشته است.عیدانی تاکید کرد: منابع آب زیرزمینی در 
یک دشت به صورت سفره ای مشترک شکل می گیرد احداث هر 
حلقه چاه در دشت از این سفره تغذیه می کند یعنی تمام چاه های 
یک دشت از سفره های مشترک آب برداشت می کنند.وی در پایان 
گفت: حال اگر تعداد این چاه ها افزایش یابد یا از آنها به صورت 
بی رویه برداشــت شود حجم آب سفره زیرزمینی مشترک کاهش 

یافته و در نتیجه حجم آب چاه ها کم و یا چاه خشک می شود.

خبر

خبری
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سرمقاله

  بی توجهی به ســاماندهی ســرویس مــدارس و صدور 
بخشــنامه ها و مصوبه های دقیقه نودی باعث شد بسیاری از 
والدین دانش آموزان بندرعباســی نه تنها در مرداد و شهریور 
نتوانستند با شرکت های ســرویس مدارس قرارداد ببندند که 
حتــی در مهرماه هم همچنان بلاتکلیف مانده اند و بایســتی 
خودشان فرزندان شان را با خودروی شخصی و یا با آژانس 
و تاکسی و دربست و... به مدرسه ببرند و برگردانند ویا بدنبال 
سرویس هایی خارج از شرکت های سرویس مدارس باشند که 
هیچ نظارتی بر آنها وجود ندارد و در حقیقت فاقد شناســنامه 
هستند و در صورت بروز هرگونه حادثه ای هم پاسخگو نیستند. 
متاسفانه ضعف شدید مدیریت در هرمزگان و بندرعباس باعث 
شد امسال نیز ســناریوی سال گذشته تکرار شود و سرویس 
مدارس به عنوان دغدغه بســیاری از والدین باشــد و برای 
رفت وآمد فرزندان شــان به مدرسه با مشکل مواجه شدند. به 
قول یک ولی دانش آموزی که می گفت وقتی مسئولان استان 
نمی توانند مشکل سرویس مدرسه را برطرف کنند، چطور به 
مردم توصیه به فرزندآوری می کنند. با افزایش جمعیت نیاز به 
مدرسه و امکانات و ســرویس مدرسه و... افزایش می یابد و 
در هرمزگان که با کمبود مدرســه و معلم و سرویس مدرسه 
و... مواجهیم و متولیان مربوطه فقط ســعی و تلاش شان برای 
پاک کردن صورت مسئله و پاسکاری توپ مسئولیت در زمین 
همدیگر است، چطور مردم را تشویق به فرزندآوری می کنند؟ 
بعد از فروکش کردن هیولای کرونا که مدارس حضوری شد، 
والدین زیادی دغدغه تامین سرویس مدارس فرزندان شان را 
دارند و هیچ مسئولی هم خود را در این حوزه پاسخگو نمی داند. 
شورای شهر در آخرین روز کاری شهریور و شبانه جلسه ای 
برای تعیین نرخ سرویس مدرســه می گیرد و مدعی دفاع از 
حق مردم هستند که این جلسه حداقل یکی دو سه ماه زودتر 
بایستی برگزار می کردند و سرویس های مدارس را ساماندهی 
می کردند و نرخ ها بایســتی چندماه قبل مشخص می شد. در 
مهرماه که زمان اعلام نرخ و ســاماندهی ســرویس مدارس 
نیست. در حال حاضر هم والدین نمی دانند حتی به کدام نهاد 
و دستگاه مراجعه کنند و از مشکلات تامین سرویس مدرسه 
فرزند دانش آموزشان بگویند؟ الان دانش آموزانی که سرویس 
مدرسه ندارند، تکلیف شان چیست؟ تا کی بایستی والدین از 
وقت کاری شــان بزنند و سرویس رفت وبرگشت فرزندشان 
شــوند و خیابان ها با ترافیک قفل شود؟ چرا هیچ مسئولی در 
این شهر واســتان زودتر علی رغم تاکید چندباره استاندار و 
رسانه ها از ماه ها قبل برای ساماندهی سرویس مدارس اقدامی 
نکرد تا حالا والدین دغدغه ای نداشته باشند؟ الان چه کسی 
پاسخگوی والدین و دانش آموزان است؟ چرا والدین بایستی 
تاوان سوءمدیریت ها را بدهند؟ در حال حاضر هم که متولیان 
مربوطه سکوت کرده اند و والدین و دانش آموزان دغدغه مند 
تنها مانده اند و رها شده اند. معنای سکوت متولیان سرویس 
مدرسه در بندرعباس چیست؟ آیا جز بی توجهی به دغدغه ها 
و مشــکلات مردم اســت؟ کاری کرده اند تا والدین مجبور 
شوند با هزینه بیشتر و ســرویس مدرسه خارج از شرکت ها 
 بگیرند و مشــخص نیســت چه عواقبی برای دانش آموزان 

داشته باشد.
  علی زارعی

سکوت معنادار 
متولیان سرویس مدارس

  گروه خبر // رئیس کمیســیون عمران و 
بندرعباس  اسلامی شهر  حمل ونقل شورای 
گفت: به مناسبت بازگشایی مدارس و با هدف 
تســهیل در عبور و مرور و کاهش ترافیک 
شهر، دانش آموزان می توانند تا پایان مهرماه 
از حمل ونقل عمومــی رایگان اتوبوس های 
درون شهری و ١۵ دستگاه ون استفاده کنند.
  بــه گزارش خبرنگار دریا؛ یعقوب دبیری نژاد در 
این باره، اظهار کرد: به مناسبت بازگشایی مدارس 
و با هدف تسهیل در عبور مرور و کاهش ترافیک 
شهری، دانش آموزان می توانند تا پایان مهرماه از 

حمل ونقل عمومی رایــگان اتوبوس های درون 
شهری و 15 دستگاه ون استفاده کنند. وی افزود: 
هزینه های اجرای این طرح توســط شــهرداری 
بندرعباس تأمین می شود و در صورت تأثیر مثبت 
آن بر کاهش بار ترافیک در ســاعات شــروع و 
تعطیلی مدارس، این طرح را تا پایان سال تحصیلی 

ادامه خواهیم داد.
  نایب رئیس شورای اســلامی شهر بندرعباس 
خاطرنشان کرد: به رغم اینکه طبق قانون محدوده 
خدماتی شــهرداری بندرعباس فقــط تا مبادی 
ورودی شــهر اســت، بخش مهمــی از ظرفیت 

اتوبوس های شهرداری به تردد دانشجویان دانشگاه 
هرمزگان اختصاص داده شده است که مشکلات 
عدیده ای را برای شهروندان و دانش آموزان سطح 

شهر ایجاد کرده است.
  دبیری نژاد ادامه داد: از مسئولان دانشگاه هرمزگان 
درخواســت داریم در این خصوص چاره اندیشی 
کنند تا بتوانیم پاســخگوی گلایه های بحق مردم 
باشیم.وی تاکید کرد: با وجود همه کاستی ها، تردد 
اتوبوس های درون شــهری به نحوی برنامه ریزی 
شده است تا دانش آموزان بتوانند برای رفت و آمد 

از این امکانات استفاده کنند.

یعقوب دبیری نژاد رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورای اسلامی شهر بندرعباس خبر داد 

حمل ونقل رایگان برای دانش آموزان تا پایان مهرماه

  گروه خبر // اســتاندار هرمزگان با حضور در ساختمان 
سامد، پاسخگوی تماس های تلفنی مردم استان با محوریت 

رسیدگی به مسائل و مشکلات حوزه مسکن شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، مهدی دوســتی استاندار هرمزگان با 
حضور در ساختمان سامد پاسخگوی تماس های تلفنی و شنونده 
دغدغه ها و مشکلات مردم شریف استان با محوریت رسیدگی به 
مسائل و مشکلات حوزه مسکن و طرح نهضت ملی مسکن شد.
اســتاندار هرمــزگان در مدت حدود 2 ســاعت به 37 تماس 
تلفنی پاســخ داد و با مــردم در خصوص مســائل گفتگو و 

مشــکلات و دغدغه های طرح شده را به صورت آنی در همان 
 لحظــه از طریق مدیــران مربوطه پیگیری و دســتورات لازم 

را صادر کرد.
 این برنامه با هماهنگی و برنامه ریزی دفتر بازرســی استانداری 
در راستای اجرای نظام نامه مدیریت ارتباطات مردمی در بستر 
ســامد، تبیین اهداف دولت و تحقق مصادیق حقوق شهروندی، 
تأکیدات مقام عالی استان مبنی بر استمرار تعامل مردم و دولت 
و پاسخگویی به درخواســت ها و مشکلات شهروندان و ایجاد 
فرصتی یکسان برای همه اقشار جامعه برای ارتباط مستقیم تلفنی 

با استاندار انجام شد. 
  گفتنی اســت، در این برنامه، علاوه بر مدیرکل دفتر بازرســی 
استانداری، مدیران کل راه و شهرسازی، بنیاد مسکن، اقتصادی 
و امــور دارایی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مدیران بانک های 

مسکن ملی استاندار هرمزگان را همراهی کردند. 
  در پایان این برنامه، استاندار هرمزگان بر لزوم تداوم حضور در 
ساختمان سامد و شنیدن دغدغه های عمومی مردم تاکید کرد و 
از مدیران مربوطه خواست به طور منظم برای شنیدن مسائل و 

مشکلات مردمی این برنامه را تدارک دهند. 

با حضور استاندار در ساختمان سامد

مشکلات و درخواست های مردمی در حوزه مسکن بررسی شد

   گروه خبر // مدیرعامل نیروگاه بندرعباس 
از ساخت و بازسازی 3١00 قطعه تخصصی، 
طی نیمه اول سال ١402 در این نیروگاه خبر 

داد.
  بــه گــزارش خبرنــگار دریــا، »داریوش 
محمودی” عنــوان کرد: یکــی از افتخارات 
نیروگاه در سال های اخیر، خودکفایی در زمینه 
ساخت 90 درصد قطعات نیروگاهی است و این 
مهم در سایه حمایت از تولید داخلی، همکاری 
با شــرکت های دانش بنیان و بــا صرفه جویی 
ارزی بسیار زیادی محقق شده است و قطعات 
ساخته شــده برگ زرینی از افتخارات صنعت 
برق هرمزگان به ویژه شرکت مدیریت تولید برق 

هرمزگان بشمار می رود.
  مدیرعامــل نیروگاه بندرعبــاس افزود: این 
نیــروگاه در نیمه اول ســال 1402، موفق به 
بومی سازی بیش از 3100 قطعه مهم کوچک و 
بزرگ نیروگاهی شده که علاوه بر صرفه جویی 
ارزی، گام بسیار مهمی در عرصه افزایش دانش 
این بخش مهم صنعت برق کشور برداشته است.

محمــودی بیان کرد: در این بازه زمانی قطعات 
یدکی یاتاقان G.R.FAN ، یاتاقان گایدبیرینگ 
و لقمه برنجی یاتاقان گاید، پکینگ شات آف والو 
مازوت، اکسپنشن جی جی 4 و5، پوسته پمپ 
کمکــی تلمبه خانه، دســتگاه خنک کن میانی 
کمپرسور)اینترکولر(، شــافت پیستون سیلندر 

آکاردئونی  اکسپنشــن  و  کوپلینگ  کمپرسور، 
G.R.FAN ، فلاکســیبل مشــعل مــازوت، 
گلوب ولو فشــارقوی، المنت فیلتر ایســتگاه 
گاز، فنرهای سوپاپ و سیل هوای سوت بلوئر 
بابیت ریزی یاتاقان G.R.FAN، المنت  کوره، 
فیلتر گاز خشــک، کاور ســیل رینگ، سیل 
روغن یاتاقان شماره 2 واحد گازی، دیسشارژ 
کیسینگ، استینلس استیل c.W.PUMP  آب 

خنک کن ساخته شده است.
  مدیرعامل نیروگاه بندرعباس اضافه کرد: در 
این مدت ترمیم و بازسازی نازل باکس توربین 
واحد 4 بخار، واشــرهای مــورد نیاز توربین، 
شــافت پمپ ســانتریفیوژ، لنس سوت بلوئر 

لانگستروم، دوربین های کوره و سیستم کنترل 
ســطح هیترهای فشارقوی، اسپری پلیت چپ 
گرد مشــعل گازوئیل، نازلهای مشــعل، واشر 
اســپیرال B.c.PUMP ، توسط متخصصان 

داخلی نیروگاه بومی سازی شده است.
  وی در پایــان مطرح کرد: نیروگاه بندرعباس 
با 6 واحد تولیدی و با مجموع ظرفیت 1320 
مگاوات ساعت بزرگ ترین نیروگاه جنوب شرق 
کشور اســت که علاوه بر تولید پایدار انرژی 
حیاتی برق و پشــتیبانی از شــبکه سراسری، 
بخشی وسیع از قطعات مورد نیاز را با تکیه بر 
دانش، تجربه و تخصص کارکنان خود طراحی و 

مورد ساخت و بازسازی قرار می دهد.

در نیمه اول سال 1402 محقق شد

ساخت و بازسازی 3١00 قطعه تخصصی در نیروگاه بندرعباس

 

خبر

  گروه خبر // سرپرست اداره کل مهندسی و عمران 
ســازمان بنادر و دریانوردی به صــورت میدانی از 
روند پیشــرفت طرح های توســعه ای و زیرساختی 
 مجتمع بندری شــهید رجایی و بندرگاه ســیریک 

بازدید کرد. 
  به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشــور دریا؛ 
بازدید از اراضی پشتیبانی از جمله پسکرانه 2400 هکتاری 
بندر شــهیدرجایی و بندرگاه ســیریک از جمله بنادر و 
بخش های مورد بازدید  سعید حسن عباسی سرپرست اداره 
کل مهندسی و عمران سازمان بود. وی هدف از بازدید خود 
از بندر شــهید رجایی و به ویژه بندرگاه سیریک را بررسی 
روند پیشرفت کارهای عمرانی و کمبودهای احتمالی عنوان 
کرد. مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان نیز در حاشیه این 
بازدید در خصوص اهمیت توسعه طرح های توسعه ای در 
بندر شهید رجایی گفت: با در اختیار قرار داشتن سه پست 
اســکله و 51 هکتار زمینی که در راستای رفع مشکلات 
این بندر گام برداشته ایم در آینده ای نزدیک با سرمایه گذاری 
که در بخش تجهیزات صــورت خواهد گرفت، یک پایانه 

کانتینری مجهز ایجاد خواهد شد.
   حسین عباس نژاد در خصوص اهمیت احداث و بهره برداری 
از بندر چندمنظوره سیریک نیز گفت: این بندر که می تواند 
در معیشت مردم شرق استان هرمزگان بسیار اثرگذار باشد، 
برای سفر دور دوم رییس جمهوری به هرمزگان بهره برداری 

و افتتاح خواهد شد.
  به گفته وی؛ این طرح با 51 هکتار مساحت شامل احداث 
سکوی پهلوگیری، نصب 2 اسکله   و همچنین 3 عدد رمپ 
شــناور بوده که کار ساخت آن از اســفندماه سال 1400 
آغاز شــده است. گفتنی است؛ بندر چندمنظوره سیریک با 
51 هکتار پســکرانه و 34 هکتار وسعت حوضچه بعد از 
 بندر شهید رجایی دومین حوضچه تجاری استان هرمزگان 

به شمار می رود.

 ایجاد یک پایانه کانتینری مجهز 
در بندر شهید رجایی



استانداری یزد برای دومین سال پیاپی 
به عنوان استانداری برتر کشور انتخاب شد

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //معاون توسعه مدیریت 
و منابع استانداری یزد گفت: بر اساس ارزیابی های وزارت کشور 
از استانداری های سراسر کشور، استان یزد برای دومین سال پیاپی 
به عنوان اســتانداری برتر کشور انتخاب شد. به گزارش خبرنگار 
دریا؛ محمدحســین پارساییان افزود: این ارزیابی براساس گزارش 
مرکز مدیریت عملکرد، بازرســی و امور حقوقی وزارت کشــور 
صورت گرفته و اســتانداری یزد در بررسی عملکرد سال 1401 
با تحقق حدود 96 درصد اهداف تعیین شــده، به عنوان استانداری 
برتر کشــور انتخاب شد. وی ادامه داد: شاخص برتر تحقق اهداف 
ســتادی استانداری با فعالیت بخش های مختلف کسب شده که از 
زحمات همه کارکنان این مجموعه که با فعالیت مضاعف باعث کسب 
این توفیق در دومین ســال پیاپی برای استان شده اند ، قدردانی و 
تشکر می کنم.معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری یزد گفت: در 
ارزیابی هایی که برای رتبه بندی استانداری های سراسر کشور انجام 
می شود، اســتانداری یزد همواره در بین استان های برتر کشور در 
زمینه های مختلف قرار دارد که امیدواریم این روند با اهتمام کارکنان 
همچنان ادامه داشته باشد و همچنین دستگاه های اداری، خدمت به 

مردم را باید در این دولت سرلوحه اقدامات خود قرار دهند.
مدیر کل غله و خدمات بازرگانی خوزستان خبر داد

واردات ۱۴۰ هزار تن گندم 
از طریق بندر امام به کشور

 حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // مدیر کل غله و خدمات 
بازرگانی خوزستان از واردات 140 هزار تن گندم از طریق بندر امام 
خمینــی )ره( خبر داد. به گزارش خبرنگار دریا؛ امید جهان نژادیان، 
در خصوص واردات گندم اظهار کرد: 2 کشتی حامل گندم وارداتی 
در بندر امام خمینی )ره( پهلوگیری کرده اند و اکنون در حال تخلیه و 
بارگیری هستند.وی با بیان اینکه این 2 کشتی حامل 140 هزار تن 
گندم به عنوان کالای اساسی هستند، افزود: این گندم ها پس از تخلیه 
به دیگر استان های کشور حمل خواهند شد. مدیر کل غله و خدمات 
بازرگانی خوزستان گفت: این محموله ها توسط شرکت بازرگانی دولتی 
ایران وابسته به وزارت جهاد کشاورزی از کشور روسیه خریداری شده 
و براساس برنامه ریزی های انجام شده این گندم وارداتی به استان هایی 
که به گندم کیفی نیازمندندحمل می شــود.جهان نژادیان عنوان کرد: 
گندم مورد نیاز استان خوزستان از گندم محلی که گندمی با کیفیت 
است تامین می شود و این گندم وارداتی پس از تخلیه به مقاصد دیگر 
استان های کشور بارگیری می شود. وی خاطرنشان کرد: واردات گندم 
مورد نیاز کشور با هدف تامین پایدار کالای اساسی و در راستای بالا 
بردن ضریب امنیت غذایی انجام می شود و خوشبختانه روند واردات 

به خوبی در حال انجام است و ادامه خواهد داشت.

خبر

3جنوب کشور
سه شنبه 4 مهر 1402

10 ربیع الاول  1445

سال بیست و دوم شماره 4266
  سید ابوالحسن جعفری سرویس استان ها// 
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
بوشهرگفت: مدیران دســتگاه های اجرایی از 
حضور در جلسات و مراسماتی که به جانبداری 
از کاندیدای خاص منجر می شــود به شدت 

پرهیز کنند. 
  به گزارش خبرنگار دریــا؛ اکبر پورات در جمع 

مسئولان استان بوشهر با تبریک هفته دفاع مقدس 
اظهار کرد: از ابتــدای مهر ماه وارد مرحله اجرایی 
فرایند انتخابات خواهیم شد و از 27 مهر تا 3 آبان 
ماه 1402 ثبت نام نهایــی از داوطلبین به صورت 
الکترونیکی در پنجره واحد وزارت کشــور انجام 
خواهد شــد.وی افزود: تمامی دستگاه های اجرایی 
مطابق با شــرح وظایف خود، پیوست انتخاباتی را 

برای ارتقای مشارکت در انتخابات پیش رو مد نظر 
قرار دهند و پیشــنهادات خود در راستای تقویت 

مشارکت به ستاد انتخابات استان ارسال کنند.
  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر 
بر تشدید همکاری دســتگاه های اجرایی استان و 

شهرستان ها با ستاد انتخابات تاکید کرد.
  پورات تصریح کرد: همچنین در راســتای اهمیت 

انتخابات، دستگاه های فرهنگی نشست های بصیرتی 
با محوریت اهمیت انتخابات و مشارکت حداکثری 

برای جامعه هدف برگزار کنند.
  وی عنوان کرد: دستگاه های مرتبط با حوزه مدارس 
و دانشــگاه به ویژه ادارت آب و برق برای خدمت 
رســانی مطلوب به دانش آموزان و دانشجویان در 
سال تحصیلی جدید تلاش کنند و از قطع نمودن آب 

و برق مدارس و دانشگاه ها جلوگیری کنند.
  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر 
یادآور شد: مدیران و تمامی کارکنان دستگاه های 
اجرایی نسبت به تکریم ارباب رجوع، خانواده شهدا 
و ایثارگران در جهت تسهیل و پاسخگویی مناسب و 
مطابق با قانون نهایت تلاش و همکاری لازم داشته 

باشند.

لزوم پرهیز مدیران دولتی از جانبداری از داوطلبین انتخابات در بوشهر

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی فضای مجازی 

عکس روز

علی زارعی/دریاساحل خاطره انگیز بندرعباس

  علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها// کارشناس 
حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیست یزد به بهانه 
روز جهانی غار پاک، گفت: در راستای بهره برداری نظام مند 
از غارها، شناسایی و درجه بندی آن ها امری واجب است 

که نیازمند تخصیص اعتبار لازم می باشد. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ مهدی زارع خورمیزی ضمن پاسداشت 
دوم مهرماه روز جهانی غار پاک، گفت: شــعار امسال این روز 

»حفاظت از غارها، حمایت از تنوع زیستی« تعیین شده است.
وی افزود: روز جهانی غار پاک یادآور اهمیت فرهنگ ســازی 
و ارتقا آگاهی مردم در مورد حفاظت از غارها و تنوع زیســتی 
آنهاست که در اســتان یزد نیز با برگزاری کارگاه های آموزشی 
و بازدید میدانی اعضای کمیته فنی استانی کارگروه غار، این امر 
تحقق پیدا می کند. زارع خورمیزی با بیان این که هر حفره ای در 
دل زمین که بیرون زدگی داشته باشد، غار نامیده می شود، گفت: 
در استان یزد حدود 83 غار شناسایی و ثبت شده  اما مطمئناً تعداد 

غارهای موجود در یزد فراتر از این تعداد است.
  وی افزود: در راستای بهره برداری نظام مند از غارها، شناسایی 
و درجه بندی آنها امری واجب است که نیازمند تخصیص اعتبار 
لازم می باشــد. زارع خورمیزی در خصوص مهم ترین چالش 
اســتان در زمینه غارها نیز اظهار کرد: در نظر گرفتن تدابیر لازم 
در جهت حفاظت از غارها و استفاده نظام مند از آن ها مهم ترین 

چالشی است که در این زمینه با آن رو به رو هستیم.
  زارع خورمیزی با اشــاره به این کــه غارها از جهات طبیعی، 
تاریخی، زمین شناســی، محیط زیستی و میراث فرهنگی حائز 
اهمیت هســتند، گفت: غارها جلوه های کم نظیر و ویژگی های 
اکولــوژی خاصی را در خود دارند کــه در نتیجه می توان آن ها 
را میراث طبیعی دانســت و از آنها در راستای جذب گردشگر و 
ترویج گردشگری مسئولانه، با رعایت قوانین و مقررات استفاده 
کرد. این کارشــناس محیط زیست استان تصریح کرد: غارها به 
دلیل داشــتن اکوسیستمی خاص و شکننده، تنوع زیستی جالبی 
نیز دارند و بسیاری از گونه های اندمیک را در خود جای داده اند.

 وی افزود: گونه هایی که در غارها زندگی می کنند به ســه دسته 
غارزی، غاردوست و مهمان غار تقسیم می شوند.

   زارع گفت: گونه های غارزی شامل گونه هایی مانند:خرچنگ های 
غار، ماهی کور و انواع قارچ هــا و باکتری های موجود در غار 

هستند. وی ادامه داد: گونه های غار دوست نیز شامل گونه هایی 
همچون خرخاکی ها، هزارپایان، کژدم وارگان و عنکبوتان هستند.

زارع خورمیــزی با بیان این که گونه های مهمان غار، گونه هایی 
هســتند که توسط مردم بیشتر شناخته شده اند، گفت: گونه های 

مهمان غار بیشتر از دسته پستانداران و برخی دوزیستان هستند.
وی با بیان این که گونه هایی مثل کفتار ها، خفاشــان، خرس ها، 
تشی ها و ســمندرها جزو گروه مهمان غار محسوب می شوند، 
گفت: تاکنون در اســتان یزد 14 گونه خفاش شناسایی شده که 

بیشتر آن ها درون غار زندگی می کنند.
  این کارشــناس حیات وحش در خصوص تهدیدات وارده بر 
غارها و تنوع زیســتی آنها، گفت: یکی از خطرات بزرگ برای 
غارها، گردشگری غیر مسئولانه است که می تواند نابودی محیط 

داخلی حساس و شکننده غارها را به دنبال داشته باشد.
زارع خورمیزی گفت: افرادی که با انگیزه های گردش، یافتن گنج 
یا به دنبال خرافات و پیدا کردن لانه خفاش ها، وارد غار می شوند، 

می توانند آسیب بزرگی به غار و موجودات غارزی وارد کنند.
وی در این باره افزود: در صورتی که افراد در نیمه دوم سال وارد 
غار شوند، خفاش ها از خواب زمستانی خود بیدار شده و به دلیل 
بالا رفتن سوخت و ساز بدن، امکان تلف شدنشان بسیار بالاست.
این کارشــناس در پایان گفت: ســم پاشــی مزارع کشاورزی، 
معدن کاوی ها و جاده ســازی ها نیز از عوامل تهدیدکننده غار و 

زیستمندان غار است.

کارشناس محیط زیست یزد به مناسبت روز جهانی غار:

گردشگری غیرمسئولانه تهدیدی برای غارهاست
اعلام جزئیات جشن مهر سینمای ایران در کرمان

  آرزو توکلی سرویس استان ها //  معاون 
هنری و ســینمایی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اســلامی استان کرمان گفت: 
با همکاری جمعی از هنرمندان برنامه 
محوری دومین دوره هفته مهر سینمای 
کرمان به صــورت دورهمی صمیمانه 
اهالی سینما و مسئولان و با تجلیل از 
فعالان حوزه سینما و تصویر استان در 

تاریخ هفتم مهر برگزار می شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ وحید محمدی 
افزود: در طول هفته جشــن مهر سینمای 
ایران، دیدار مدیران استانی و شهرستانی با 
پیشکسوتان سینما، دیدار با خانواده شهید 
هنرمند، بازدید از دفاتر انجمن ســینمای 
جوان و سینماها و موسسه های سینمایی 
انجام می شود. وی اظهار داشت: گفت وگو 
و بررسی مسائل و مشکلات حوزه سینما، 
اکران فیلم های تولیدی هنرمندان استانی و 

تماشای نیمه بهای فیلم در سینماها نیز در 
دستور کار قرار گرفته است.

  معاون هنری و سینمایی اداره کل فرهنگ 
و ارشــاد اسلامی اســتان کرمان تصریح 
کرد: همچنین برنامه ریزی برای تشــکیل 
نخستین جلسه شــورای سینما و تصویر 
استان به ریاست اســتاندار درحال انجام 
اســت و چنانچه امکان آن فراهم شــود 
فرصت مناســبی برای طرح موضوعات و 
تصمیم گیری های کلان در این زمینه خواهد 
بود.وی ادامه داد: از آنجا که هفته جشن مهر 
سینمای ایران همزمان با هفته دفاع مقدس 
اســت، لذا برگزاری کارگاه فیلمسازی و 
فیلمنامه نویســی در موضوع دفاع مقدس 
هم با مشــارکت دیگر نهادهای فرهنگی 
و در کنار ســایر فعالیت های هنری دیگر 

پیش بینی شده است.
  محمدی تاکید کرد: همراهی و همکاری 

ســایر نهادهــا و تشــویق فعــالان این 
عرصه درکنار توجه به زیرســاخت ها و 
سیاست های تشویقی می تواند باعث شود 
سینما جایگاهی به مراتب رفیع تر و مهمتر 
از آنچه که امروز دارد، برای مردم داشــته 
باشد.وی خاطرنشــان کرد: همچنین این 
امیدواری وجــود دارد در کنار برگزاری 
این برنامه ها، سیاستگذاری و برنامه ریزی 
در حوزه هنر به ویژه هنر فاخر ســینما به 
گونه ای ظهور یابد که گشــاینده راه ورود 
هنرمندان با انگیزه ی استان به سطوح اول 
صنعت سیما باشد و افق های تازه و تدابیر 
عملی برای جوانان جویای نام و با انگیزه 
به وجود آید.دومین جشن ملی مهر سینمای 
ایران به دبیری قادر آشنا و زیر نظر معاونت 
مطالعات و فناوری سینمایی از 26 شهریور 
تا 10 مهرماه در استان ها و 14 مهرماه در 

تهران برگزار می شود.

  سید ابوالحســن جعفری سرویس استان ها // رئیس 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی بوشهر گفت: 
هدف از حضور هیات تجاری بوشــهر در نمایشــگاه 
بین المللی موادغذایی روسیه توسعه بازارهای صادراتی 

به کشورهای پیرامونی و بویژه اوراسیا است. 
  به گزارش خبرنگار دریا؛ خورشــید گزدرازی اظهار کرد: 
هیات تجاری استان بوشهر متشــکل از مدیران اقتصادی و 
فعالان حوزه خرما و فــرآوری، آبزی پروری و صیفی جات 
برای ارزیابی نمایشــگاه موادغذایی در روســیه و رایزنی با 
فعالان اقتصادی کشورهای مختلف است. وی بیان کرد: در این 
بازدیدها توسعه صادرات استان بوشهر به کشورهای پیرامونی 

و بویژه کشورهای اوراسیا با جدیت تمام دنبال می شود.
  رئیس اتاق بازرگانی بندر بوشــهر تصریح کرد: با توجه به 

برگزاری نمایشگاه های آبزیان و خرمای استان بوشهر در آبان 
و آذرماه سال جاری در نمایشگاه روسیه از طرف های مختلف 
خارجی برای حضور در نمایشــگاه های محصولات تولیدی 

بوشهر دعوت شده است.
  گزدرازی ادامه داد: در این بین فعالان اقتصادی کشــورهای 
تونــس، اردن و الجزایر برای حضور در نمایشــگاه خرما و 
فراورده های خرمایی اســتقبال خوبی نشان دادند. وی افزود: 
در ارتباط با حوزه آبزی پروری نیز چینی ها و روس ها برای 
حضور در نمایشــگاه  آبزیان بوشهر ابراز تمایل بسیار بالایی 

داشتند.
  گزدرازی افزود: اتاق بازرگانی بوشــهر نیز به ســهم خود 
برای توســعه و تثبیت بازارهای هدف صادرات هماهنگی و 

پیگیری های لازم را انجام خواهد داد.

توسعه بازارهای صادراتی در کشورهای اوراسیا
 اولویت اتاق بازرگانی بندر بوشهر
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اقتصادی

واریز سود سهام عدالت صحت دارد؟ 
  گروه اقتصادی //  به گفته مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری 
گیلان واریز مبلغی به عنوان ســود ســهام عدالت به حساب 
ســهام داران واقعیت نــدارد اما یقیناً این مهم در دســتور کار 
دولت خدمتگزار قرار دارد.ابراهیم قنبرپور مدیرعامل شــرکت 
ســرمایه گذاری گیلان با اشــاره به اینکه اخیــراً پیامک ها و 
تماس هایی به منظور بررسی صحت یا عدم صحت واریز مرحله 
جدید سود سهام عدالت با بنده و برخی دیگر از همکاران برقرار 
شده اســت، اظهار کرد: متأسفانه هر از چند گاهی شاهد بروز 
چنین مباحثی هستیم که تأمل برانگیز است.وی با بیان اینکه یقیناً 
واریز سود ســهام عدالت در دستور کار دولت خدمتگزار قرار 
دارد، گفت: بر اســاس آمار موجود از مراحل واریز سود سهام 
عدالت توســط دولت آقای رئیسی، شاهد هستیم که در دوران 
فعالیت این دولت سود سهام عدالت در تاریخ هایی مشخص و با 
افزایش چندین برابری نسبت به زمان فعالیت دولت های پیشین 
پرداخت شده است.مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری گیلان با 
تأکید به اینکه زمان پرداخت مرحله جدید ســود سهام عدالت 
یقیناً از طریق رسانه اطلاع رسانی می شود، بیان کرد: پیامک ها و 
تماس های اخیر با این مضمون صحت ندارد و با توجه به برخی 
از کلاهبرداری هایی که در گذشــته تحت چنین عناوینی انجام 
شــده، امیدوارم هم استانی های عزیز در این باره دقت بیشتری 
داشته باشند.به گزارش همشــهری آنلاین، قنبرپور با تأکید به 
اینکه ثبت نام جدید برای جاماندگان ســهام عدالت آغاز نشده 
اســت افزود: افراد نباید از این بابــت ثبت نام انجام دهند و به 
پیامک هایی مبنی بر آغاز ثبت نام جدید ، بی اعتنا باشــند و 

اطلاعات شخصی خود را به افراد نامعلوم ارائه نکنند.
وزیر راه و شهرسازی:

قیمت مسکن باز هم کاهش می یابد
  گــروه اقتصادی // وزیر راه و شهرســازی گفت: در همه 
جای کشــور خبرهای خوبی از کاهش قیمت مســکن شنیده 
می شــود و باز هم باید کاهش پیدا کند.مهرداد بذرپاش ـ وزیر 
راه و شهرسازی در حاشیه بازدید از مترو شهر جدید پرند اظهار 
کرد: طی روزهای آینده در شهر جدید پردیس 10 هزار واحد 
مسکونی تقدیم مردم می شود. الان در بعضی شهرهای جدید با 
خانه های خالی مواجهیم. عرضه انجام شــده اما واحدها خالی 
است. با مکانیزمهای تنظیمی که داریم ان شاءالله این واحدها به 
بازار عرضه می شــود.وی افزود: در حال حاضر در همه کشور 
خبرهای خوبی از کاهش قیمت مســکن شــنیده می شود و 
باز هم باید کاهش پیدا کند. این موضوع اثر مســتقیم بر بازار 
اجاره خواهد داشــت. وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه رشد 
سرسام آور و بلاوجه مسکن هیچ دلیلی ندارد گفت: بخش زیادی 
از این رشدها ناشــی از کاهش عرضه زمین بود. تصمیمی که 
ما گرفته ایم عرضه گســترده زمین در استانها است که تا پایان 
 سال 500 هزار قطعه زمین در روستاها به مردم واگذار می کنیم.
به گزارش ایســنا، بذرپاش بیان کرد: در هفته های آینده  حدود 
70 هزار هکتار قطعه زمین در خراسان رضوی واگذار می کنیم. 
در کنار زمین های شهری، زمینهای روستایی نیز واگذار می شود. 
این احتکاری که در محدوده های شهری ایجاد شده بود در حال 

شکسته شدن است.

خبر
  گروه اقتصادی //  تهیه مســکن یکی از 
دغدغه های مردم کشور به ویژه بندرعباس 
است که دولت تلاش دارد به رهاشدگی ١2 
ساله بازار مســکن پایان داده و با نظارت 
موثر و مســتمر بر آن و اجــرای قانون، 
زخم های وارد آمده بــر پیکره جامعه را 

التیام بخشد. 
  اقدامات دولت در افزایش و داشــتن نظارت 
و بازرســی مستمر از مشاوران املاک موجب 
کاهش قابل توجه قیمت مسکن در استان های 
مختلف نظیر سه و هشت دهم درصد در تهران، 
شهرهای جدید پردیس و پرند به ترتیب 20 و 
25 درصد و در اســتان های خراسان رضوی، 
خوزستان و فارس شــده است. در مدتی که 
آغاز فعالیت دولت ســیزدهم می گذرد تلاش 
کرده این بخش را ساماندهی کند و از مشکلات 
ایجاد شده ناشــی از بی توجهی به این بخش 
مردم بکاهد که یکی از اقدامات انجام شده در 
این زمینه پملب 2 هزار و 986 واحد متخلف و 
بدون مجوز صنفی مشاور املاک در کشور بود.
از ســویی هم ســامانه اجاره بها را ایجاد و 
راه اندازی کرده تا همه قراردادهای اجاره در آن 
ثبت شود که این سامانه در راستای شفاف سازی 
و ساماندهی اجاره بها طراحی شده است و با 
توجه به اطلاعات وارد شده ملک را کارشناسی 
و میزان اجاره بها و کمیسیون مستاجر و موجر 

را تعیین می کند.
  مشــهد مقدس یکی از شهرهایی بوده که این 
سامانه در آن راه اندازی شده است و بنا بود تا 
پایان شهریور ماه در بندرعباس هم راه اندازی 
شــود تا وضعیت بازار مسکن سامان یافته و 
جلوی دلالی ها در این بخش گرفته شــود که 
در آن شهر برعکس بندرعباس، اتاق اصناف 

هم پای کار آمده بود.
  نماینده وزارت راه و شهرسازی در کارگروه 
تنظیــم و کنترل بازار املاک و مســتغلات با 
دســتورکار بررســی میدانی بازار مسکن و 
بازرسی از مشاوران املاک وارد بندرعباس شد 
و علاوه بر تخلف های آشکار برخی مشاوران 
املاک از قیمت های بالای کمیســیون مصوب 
خرید و فروش ملک در این شهر بسیار متعجب 
شــد و گفت: در شهر تهران نرخ  کمیسیون 25 
صدم قیمت معامله است اما در بندرعباس یک 

درصد بوده که این بســیار گران تر از پایتخت 
اســت. علیرضا مُهِلی راه اندازی سامانه اجاره 
بها را موجب ایجاد شــفافیت دانسته و گفت: 
مشهد در راه اندازی این سامانه پیشقدم شد و 
این سامانه در آن شهر درحال فعالیت است که 
توانسته اثرهای خوبی برای مردم ساکن در این 
شهر و مستاجران داشته باشد.مُهِلی افزود: این 
سامانه به طور دقیق به مردم اعلام می کند ملک 
در فلان طبقه بدون آسانسور یا آسانسوردار یا 
انباری فلان منطقه چه قیمتی دارد و هیچ کس 
اجازه ندارد خارج از فرمول سامانه ملی اجاره 

بها، ملکی را اجاره بدهد.
  وی از عبــاس کمالــی مدیرکل مســکن و 
شهرسازی خواســت در فرصت یک ماهه این 
ســامانه را در بندرعباس راه اندازی کند و در 
بحث تعین تکلیف ســامانه اجاره بها، گفت: 
سامانه اجاره بها در بندرعباس اجرایی می شود 
و مردم می توانند از آن استفاده کنند و صدور کد 
رهگیری اجاره، رایگان شده و نباید ریالی بابت 
دریافت آن بپردازند.اکنــون یک ماه از وعده 
مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان به نماینده 
وزارت راه و شهرســازی در کارگروه تنظیم و 
کنترل بازار املاک و مستغلات برای راه اندازی 
ســامانه اجاره بها در بندرعباس می گذرد و 
خبری از راه اندازی آن نیســت و مشــخص 

هم نیســت مردم بندرعباس تا چه زمانی باید 
وضعیت موجود در بازار مســکن این شهر را 

تحمل کنند.
به گزارش ایرنا، برخی مخاطبان ایرنا در قسمت 
اجرای  آماده  »بندرعباســی ها  نظرهای خبر 
ســامانه اجاره بها باشــند« در این خصوص 
نکاتی مطرح کرده اند، فردی نوشته است: برای 
اجاره مسکن کاری نمی کنند و می گویند سالی 
20 درصد افزایــش، بعضی ها از ابتدا کرایه را 
غیر منطقی اعلام می کنند که این درست نیست 
و چنانچه سامانه اجاره بها در این شهر ایجاد 
شود و صاحبخانه ملک را گران بدهد، دولت 
باید از نظر مالیات و ساخت وساز همراهی کند.

  فرد دیگری گفته است: مبنای محاسبه رهن و 
اجاره برآورد شود تا هر کسی به دلخواه خود 
قیمت تعیین نکند و بهای مشخصی وجود داشته 

باشد.
  همچنین فرد دیگری هم نوشته است، شما هیچ 
کاری نمی کنید فقط مردم را سرکار گذاشته اید و 
مشاوران املاک خون مستاجرها را توی شیشه 

کردند، چه زمانی می خواهید کاری کنید.
  یا فردی دیگر چنین نوشته است: مالک قیمت 
ملک را نمی دهد بلکه بنگاه مشــاور املاک 
قیمت ها را مشخص می کند و بنگاهی ها با 90 
درصد مالکان رابطه نزدیک دارند و قیمت ها را 

تعیین می کنند و مرجعی هم برای قیمت گذاری 
وجود ندارد.

  خبرگــزاری جمهــوری اســلامی موضوع 
راه اندازی ســامانه اجاره بها را از اداره کل راه 
و شهرســازی هرمزگان پیگیری کرد که معاون 
ساختمان و مسکن راه و شهرسازی هرمزگان در 
خصوص علت تاخیر ایجاد شده در راه اندازی 
ســامانه اجاره بها گفت: منطقه بندی مسکن به 
عنوان پیش نیاز فعال ســازی سامانه اجاره بها 
توسط شرکت مشاور در بندرعباس آغاز شده 
و این مشــاور درحال بررسی نرخ ها و قیمت 

مسکن در مناطق مختلف این شهر است.
  سعید حاجبی افزود: قصد نداریم کار ابتر بماند 
و یا سامانه به نحوی فعال شود که مردم نتوانند 
از آن استفاده کنند، به همین دلیل نمی توانیم زمان 
دقیقی برای راه اندازی سامانه اجاره بها در شهر 

بندرعباس بدهیم.
وی ادامه داد: پس از اتمام مرحله منطقه بندی 
مسکن در بندرعباس، قیمت ها براساس نرخ 
واقعی هر منطقه بر روی سامانه اجاره بها قرار 
می گیرد که امیدواریم به زودی شــاهد تحقق 

راه اندازی این سامانه باشیم.
معاون ساختمان و مســکن راه و شهرسازی 
هرمزگان با اشــاره به اینکه اصناف در سایر 
اســتان ها پای کار ساماندهی وضعیت مسکن 
برای کاستن از مشکلات مردم هستند، افزود:  
وضعیت در شــهر بندرعباس به گونه ای دیگر 
است و مقاومت ها، اعتراض هایی دیده می شود 
که جای تعجب دارد و امیدواریم بتوانیم اصناف 
را برای بهبود وضعیت مســکن مردم پای کار 
بنابراین کار  بیاوریم.حاجبی خاطرنشان کرد: 
در بندرعباس بسیار دشــوارتر و سخت تر از 
سایر استان ها بوده و از طرفی هم کاری که باید 
در 10 سال گذشته در بخش مسکن هرمزگان 
انجام می شد را اکنون باید در ظرف یک سال 
و یک ماه انجام داد.وی یادآور شــد: بایستی 
امیدوار بود بتوان اصناف را مانند شــهرهای 
دیگر همچون مشهد مقدس پای کار ساماندهی 
مسکن آورد، اصناف در آن شهر که با دلسوزی 
که نســبت به زندگی مردم داشــتند به کمک 
مسوولان آمدند تا شــرایط اجاره بها و بازار 

مسکن برای شهروندان بهبود پیدا کند.

هرمزگان زیر ذره بین نظارت؛

اراده ای برای جبران رهاشدگی بازارِ مسکن 

  گروه اقتصادی // معاون وزیر راه و شهرسازی از اختصاص 
34000 هکتار اراضی ویژه طرح نهضت ملی مسکن در کشور 

خبر داد. 
  ارســلان مالکی با بیان اینکه تاکنون 34هزار هکتار زمین برای 
اجرای طرح نهضت ملی مسکن در کشور نهایی شده است، اظهار 
داشــت: طرح نهضت ملی مســکن یکی از مهم ترین پروژه های 
مسکونی دولت سیزدهم است که در قالب تامین اراضی در حال 
اجراست و در شهرهایی که اراضی به میزان کافی تامین شده باشد 
پروژه ها به صورت یک طبقه و حیاط  دار اجرا و ساخته می شوند.

مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مسکن ضمن اشاره به سرعت 
مناسب اجرای پروژه نهضت ملی مسکن گفت: طرح نهضت ملی 
مسکن به سرعت در حال پیشرفت است و برای این طرح تاکنون 

بیش از 34هزار هکتار زمین تامین کرده ایم. 
  مالکی تصریح کرد: صاحبان اراضی که در کنار محدوده شهرها 
و حریم شهرها دارای مالکیت هســتند، اگر بخواهند در اراضی 
خود ساخت و ساز و فعالیت عمرانی انجام دهند با محدودیت ها 
و ممنوعیت هایی برای ساخت و ساز مواجه می شوند اما قانونگذار 
به ســازمان ملی زمین و مسکن اجازه داده که با توافق با بخش 
خصوصی و مردم بتوانیم ایــن اراضی را در اختیار طرح نهضت 
ملی مســکن قرار دهیم. وی افزود: بخشی از اراضی بعد از اینکه 
به محدوه شهرها الحاق شد و یا قابلیت ساخت و ساز و کاربری 
پیدا کرد در اختیار مالک قرار می دهیم و بخشی از زمین را نیز در 

اختیار طرح نهضت ملی مسکن می گذاریم.
  مالکی خاطر نشان کرد: در حال حاضر بیش از 24هزار هکتار 
از اراضی جهت بررسی در دستور کار شورای برنامه ریزی و امور 
زیربنایی استان ها قرار دارد و ما منتظر تصمیم گیری برای الحاق 
آن ها هستیم و برای ساخت مسکن باید کمترین آسیب به محیط 
زیست وارد شود. به گزارش تسنیم؛ معاون وزیر راه و شهرسازی و 
مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن تصریح کرد: برای ساخت 
مسکن بایســتی همه جوانب کار از جمله قرار نداشتن در مسیر 

گسل ها و سیلاب و فرونشست ها را مد نظر داشت.

معاون وزیر راه و شهرسازی:    

3۴000 هکتار اراضی 
ویژه طرح نهضت ملی مسکن 

تأمین شد  

آگهی تغییرات شرکت رزدانه کاوان قشم )سهامی خاص(  
به شماره ثبت ۶۷۴۱ و شناسه ملی ۱۴۰۰۹۲۹۹۲۰۹

آگهی مناقصه عمومی
با اخذ سپرده      

نوبت دوم

موضوع آگهی : 

برای كسب اطلاعات بيشتر به سايت اين شركت
 WWW.BAORCO.IR مراجعه نماييد. 
روابط عمومی و امور بین الملل

خريد رزين های آنيونی و كاتيونی 
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کلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین وت
برابــر رای شــماره 140260323057001016 هیات موضوع قانون تعیین و تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی میناب تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای نادر رئیسی  
فرزندمحمد بشماره شناسنامه 744 صادره از میناب و به شماره ملی3421098565 ششدانگ یک قطعه نخلستان که 
بصورت بایر درآمده است  به مساحت 986/37متر مربع قسمتی ازپلاک 788-اصلی قطعه 1بخش4واقع در میناب 
خریداری مع الواسطه ملک ازمالک رسمی آقای سید کاظم بنادری لذا بمنظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین نوبت آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایید بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم  وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد. م/الف 2146
تاریخ انتشار نوبت اول :1402/06/20
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/04

عقیل قاسمی-رئیس ثبت اسناد و املاک میناب  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 

برابر صورتجلســات مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده و هیأت مدیره مــورخ 1402/04/19 به واصله مورخ 
1402/05/15 کــه در تاریــخ 1402/06/12 از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده 
است:  1- آقای مسعود رضا عرب زاده به شماره ملی 1280372052 به سمت رئیس هیأت مدیره و مدیر عامل ، خانم 
راحله گوهریان به شماره ملی 1284930726 به سمت نایب رئیس هیأت مدیره و آقای رضا عرب زاده به شماره ملی 

1273788982 به سمت عضو هیأت مدیره برای مابقی دوره تصدی هیات مدیره انتخاب گردیدند .
2- کلیه اسناد و اوراق تعهدآور و بهادار و تجاری و بانکی و قراردادها و عقود اسلامی و مکاتبات عادی و اداری با امضای مدیر عامل به 

تنهایی همراه با مهر شرکت معتبر میباشد. 3- مدیر عامل مجری مصوبات هیأت مدیره می باشد.
4-  نشانی دفتر هماهنگی شرکت در اصفهان به آدرس خیابان احمدآباد - روبروی خیابان توانا- مجتمع تجاری و اداری نور امید – واحد 109 

کدپستی 8155614541 تغییر یافت .-5- تراز نامه و حساب سود و زیان عملکرد منتهی به سال مالی 1401 به تصویب رسید.
6-روزنامه کثیرالانتشار نسل فردا جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید.

رويا زاهدنيا - رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تغییرات شرکت فولاد زرین قشم )سهامی خاص( به شماره ثبت ۳۸۰۳ و شناسه ملی ۱۴۰۰۳۴۴۵۴۸۳

 

برابر صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده مورخ1402/05/29 شــرکت مزبور به واصله مــورخ1402/06/06 که در تاریخ 
1402/06/12 از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده است :

موضوع شرکت مندرج در ماده 2 اساسنامه به شرح ذیل افزایش و اصلاح یافت:
واردات دام زنده، فرآورده های خام دامی، نهاده های خوراک دام، داروی دامی و تجهیزات مربوطه و کالاهای اساســی از قبیل 
گندم برنج ، شــکر ، روغن خوراکی، گوشــت قرمز ، مرغ ، ذرت، کنجاله جو و دانه های روغنی در صورت نیاز پس از اخذ 
مجوزات لازم از نهادها و مراجع ذیربط صادرات واردات و خرید و فروش کلیه کالاها ترانزیت کلیه کالاهای مجاز ، اخذ کارت بازرگانی ترخیص کلیه 
کالاها از تمام گمرکات داخلی و خارجی )بین المللی ( و گشایش حساب و اعتبارات اسنادی ضمانت نامه و حواله جات فاینانس و ریفاینانس و هر 
نوع سرمایه گذاری نزد بانکها و موسسات مالی و شرکتهای داخلی و خارجی، صرافی ها انتقال تکنولوژی فنی از خارج از کشور به داخل شرکت در 
مناقصات و مزایده های دولتی انجام کلیه فعالیت های مشاوره بازرگانی و مالی در داخل و خارج از کشور و کلیه فعالیت های مجاز بازرگانی و مرتبط 

با موضوع کارت بازرگانی شرکت کلیه مفاد مندرج در متن فوق به تائید مدیریت جذب سرمایه و بازاریابی رسیده است. 

رويا زاهدنيا - رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تغییرات شرکت هرمس تجارت افاق قشم )سهامی خاص( به شماره ثبت ۷۴۲۴ و شناسه ملی ۱۴۰۱۲۲۷۳۶۱۷

 

برابر صورتجلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده مورخ 1402/05/28 شرکت مزبور به واصله مورخ 1402/06/07 که 
تاریخ از لحاظ واریز 1402/06/13 هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر ثبت تکمیل گردیده است.

1 صورتهای مالی شامل ترازنامه حساب سود و زیان و گردش وجوه نقد سال مالی منتهی به 1401/12/29 به تصویب رسید. 
2-موسسه حسابرسی تلفیق نگار به سمت بازرس اصلی و آقای مصطفی عرب عامری به سمت بازرس علی البدل برای سال 

مالی منتهی به 1402/12/29 انتخاب گردیدند.
3- روزنامه کثیر الانتشار ابرار جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید.

رويا زاهدنيا - رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تغییرات شرکت توسعه فراچین قشم )سهامی خاص( به شماره ثبت ۳۴۵ و شناسه ملی ۱۰۸۶۱۳۹۳۵۶۸

 

خلاصه اظهار نامه و اساسنامه شرکت آوای ساحل آریایی قشم )سهامی خاص( که در تاریخ 1402/06/13 تحت شماره 7519 و 
شناسه ملی 14012545916 در این اداره به ثبت رسیده است برای اطلاع عموم در روزنامه رسمی و کثیر الانتشار آگهی می شود 
1- موضوع فعالیت شرکت: صادرات و واردات و فروش کالا و انجام کلیه عملیات مرتبط طبق مجوز فعالیت اقتصادی شماره 
02/423 مورخ 1402/05/22 سازمان منطقه آزاد قشم و انجام هر گونه داد و ستد مجاز داخلی و خارجی، ترخیص کالا ، صادرات 
و واردات کلیه کالاهای مجاز بازرگانی مرتبط با موضوع فوق طبق مجوز صادره اخذ نمایندگی از شرکتهای داخلی و خارجی 
و اعطاء نمایندگی به شرکتهای داخلی و خارجی تاسیس شعب و نمایندگی در داخل و خارج از کشور و اخذ و اعطاء شعب در داخل و خارج از 
کشور گشایش اعتبار برای شرکت نزد بانکها و موسسات مالی و اعتباری دولتی و غیر دولتی در داخل و خارج از کشور اخذ وام و تسهیلات از بانکها 
و موسسات مالی و اعتباری داخلی و خارجی عقد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی سازمانها و موسسات دولتی و غیر دولتی در داخل و خارج از 
کشور ، شرکت در نمایشگاههای داخلی و خارجی، شرکت در مناقصات و مزایدات و انجام کلیه عملیات مرتبط با موضوع فعالیت کلیه مفاد مندرج در 

بند فوق به تائید مدیریت جذب سرمایه و بازار یایی رسیده است.
2- مدت شرکت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود  3- مرکز اصلی شرکت: استان هرمزگان شهرستان قشم شهر درگهان بلوار شهید دریانورد بازار 
طبقه همکف پلاک 204 کدپستی 7951354761  4 - سرمایه شرکت : مبلغ یکصد میلیون ریال نقدی منقسم به یکصد سهم بانام به ارزش اسمی یک 

میلیون ریالی که صدر درصد آن طی گواهی شماره 1402/02/1059 مورخ 1402/05/23 بانک پاسارگاد شعبه شهرستان قشم پرداخت گردیده است.
5- آقایان حسین خالقی نافچی به شماره ملی 4622170809 به سمت مدیرعامل ، محمـد رضـا کـوهـی فـائق دهکردی به شماره ملی 4621496999 
به سمت رئیس هیات مدیره، حیدر چراغیان دهکردی به شماره ملی 4621472321 به سمت نائب رئیس هیات مدیره، عبدالرضا حبیبیان دهکردی به 
شماره ملی 4621442805 سمت عضو هیات مدیره و منصور مطلبیان چالشتری به شماره ملی 4622077302 به سمت عضو هیات مدیره برای مدت 

دو سال انتخاب گردیدند.
6- کلیه مکاتبات اسناد و اوراق تعهد آور و بهادار و تجاری و بانکی از قبیل چک سفته و بروات و عقود اسلامی و قراردادها با امضای مدیرعامل و 

رئیس هیات مدیره متفقاً همراه با مهر شرکت معتبر می باشد . 7- حدود اختیارات مدیر عامل طبق اساسنامه شرکت .
8- آقایان مهدی ربیعی و عباس امینی به ترتیب به سمت بازرس اصلی و علی البدل برای مدت یک سال انتخاب گردیدند.

9- روزنامه کثیر الانتشار صبح ساحل جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید.
10-اساسنامه شرکت در 64 ماده و 11 تبصره در مورخ 1402/05/23 به تصویب رسید.

رويا زاهدنيا - رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تاسیس شرکت آوای ساحل آریایی قشم )سهامی خاص(

برابر صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 
مورخ 1402/04/26 شــرکت مزبور به واصله 
مورخ 1402/05/31 که در تاریخ 1402/06/13 
از لحاظ واریز هزینــه های ثبتی و امضای ذیل 

دفاتر ثبت تکمیل گردیده است.
1 صورتهای مالی سال مالی منتهی به 1401/12/29 به تصویب رسید.

2- موسسه حسابرسی کاربرد تحقیق به سمت بازرس اصلی و آقای 
مهدی عرب مارکده به ســمت بازرس علی البدل برای مدت یکسال 
انتخاب گردیدنــد. 3- روزنامه کثیر الانتشــار اطلاعات جهت درج 

آگهی های شرکت تعیین گردید.

رويا زاهدنيا 
 رئيس اداره ثبت شركتها

یی فراز نمونه قشم )سهامی   آگهی تغییرات شرکت صنایع غذا
خاص( به شماره ثبت ۳۶۲۶ و شناسه ملی ۱۴۰۰۳۰۴۶۵۶۷
برابر صورتجلسات مجمع عمومی عادی به طور 
فوق العاده و هیــات مدیره مورخ 1402/05/22 
شرکت مزبور به واصله مورخ 1402/06/13 که 
در تاریخ 1402/06/14 از لحاظ واریز هزینه های 
ثبتی و امضای ذیــل دفاتر ثبت تکمیل گردیده 

است :
1 - شــرکتهای هولدینگ توسعه ســورینت قشم )سهامی خاص( با 
نمایندگی آقای الیاس غلامیان به شماره ملی 4539455915 به سمت 
نائب رئیس هیات مدیره و مدیر عامل هواپیمایی قشم )سهامی خاص( 
با نمایندگی آقای علی اکبر رستمی مزرعه به شماره ملی 0055401295 
به سمت رئیس هیات مدیره، اس سی تی بانکرز کیش) سهامی خاص( 
با نمایندگی آقای مصطفی بیطرفان به شــماره ملی 0081917635 به 

سمت عضو هیات مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند.
2- کلیه اوراق و اسناد تعهد آور و مالی و قراردادها و چک و سفته و 
بــرات با امضای مدیرعامل و یکی از اعضای هیات مدیره و در غیاب 
مدیــر عامل با امضای دو عضو هیات مدیره همراه با مهر شــرکت و 
مکاتبــات عادی و اداری با امضای مدیر عامل به تنهایی همراه با مهر 

شرکت معتبر می باشد .
رويا زاهدنيا 

 رئيس اداره ثبت شركتها



 5 حوادث

در امتداد تاریکی

تنها دختر پرحاشیه و به قول معروف »شر«کلاس بودم که مدام معلمان 
را با ترفندهای مختلف اذیت می کردم به طوری که دیگر آن ها هم از این 
شرارت ها خسته شدند و آن قدر تنبیه و تحقیرم کردند که بالاخره درس 
و مدرســه را رها کردم و پس از دوستی با دختران و پسران بزرگ تر از 

خودم از پاتوق خلافکاران سر درآوردم ...
   این ها بخشــی از اظهارات دختر 17 ســاله ای است که به همراه مادرش 
و برای پیگیری شکایت از پســری جوان وارد مرکز انتظامی شده بود. این 
دختر نوجوان با بیان این که اگر پدرم در جریان ماجرا قرار بگیرد، مرا زنده 
نمی گذارد درباره سرگذشت خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: 
من اولین فرزند خانواده هستم چراکه مادرم به دلایل پزشکی باردار نمی شد. 
او بعد از 10سال نذر و نیاز و درمان های مختلف بالاخره صاحب فرزند شد 
و من به دنیا آمدم. به همین خاطر از ارزش و احترام ویژه ای درخانواده و بین 
اقوام برخوردار بودم به گونه ای که هر آنچه اراده می کردم برایم فراهم می شد 
اما پدرم به مواد مخدر اعتیاد داشت و مادرم نیز به بیماری دوقطبی مبتلا بود 
که هنوز هم تحت نظر روان پزشک است و دارو مصرف می کند. با وجود این، 
او برای تامین مخارج زندگی در خانه های مردم کارگری می کند ولی وضعیت 
روحی مناسبی ندارد. پدرم نیز به یکی از مراکز ترک اعتیاد مراجعه کرده است 
و هم اکنون داروهای ترک اعتیاد را مصرف می کند.در این شــرایط من که 
کودکی بازیگوش و پرهیجان بودم، به محض آن که فرصتی پیدا می کردم به 
داخل کوچه می رفتم و با کودکان دیگر بازی می کردم ولی مادرم که خودش 
ســرکار می رفت اجازه نمی داد از خانه خارج شوم. به همین دلیل یک روز 
وقتی مرا در کوچه دید با چهره ای خشمگین و عصبانی دستم را گرفت و به 
طرز وحشــتناکی با سیم و کابل کتکم زد. او حتی قصد داشت مرا خفه کند 
که پدرم با جیغ و فریادهایم متوجه ماجراشــد و مرا از دست مادرم نجات 
داد. از همان زمان ذهنیت بدی از رفتارهای مادرم در ذهنم شــکل گرفت 
و دیگر به هیچ وقت رابطه خوبی با او نداشــتم ولی با همه این مشکلات، 
دختــری درس خوان و زرنگ بودم و پدرم از من حمایت می کرد. با آن که 
تنها فرزند خانواده بودم و هیچ همبازی نداشتم ولی همواره با نمرات عالی به 
کلاس بالاتر می رفتم فقط به درس فارســی و ادبیات علاقه ای نداشتم و به 
سختی نمره قبولی می گرفتم. در این میان تنها دختر پرحاشیه مدرسه بودم. به 
خاطر بیزاری از معلمان ادبیات، آن ها را با ترفندها و شیوه های مختلف اذیت 
می کردم و نظم کلاس را به هم می ریختم. بالاخره این شــرارت ها کاردستم 
داد و آن قدر تنبیه و تحقیر شدم که درنهایت درس و مدرسه را رها کردم و 
برای پرکردن اوقات فراغتم به سراغ دوستان جدیدی در پارک رفتم. عصر که 
مادرم به منازل مردم می رفت من هم اوقاتم را با دختران و پسران بزرگ تر از 
خودم در پارک ها و پاتوق های خلافکاران می گذراندم. خیلی زود در همین 
پاتوق ها به مصرف مشروبات الکلی روی آوردم و برای آن که حمایت شوم 
با یکی از همین پاتوق نشــینان رابطه برقرار کردم و به او علاقه مند شدم اما 
»داریوش« از این ابراز علاقه ها سوء استفاده کرد و با وعده دروغین و پوچ 
ازدواج، فریبم داد. بعد از این ماجرا  بود که فهمیدم او با دختران دیگری هم 
ارتباط دارد. به همین دلیل با گریه و مشــاجره از او جدا شدم و موضوع را 
برای مادرم بازگو کردم. این بود که با شکایت من و مادرم پرونده ای در دادگاه 
کیفری یک خراســان رضوی تشکیل شد و مادرم به پیگیری این شکایت 
پرداخت، اما هنوز پدرم از این ماجرا چیزی نمی داند. به همین خاطر خیلی 

می ترسم که اگر متوجه موضوع شود مرا زنده نخواهد گذاشت و ...

دختر پرحاشیه! 

رانش زمین در سوئد
  اورژانس و پلیس ســوئد اعلام کردند: حادثه رانش زمین 
روز شنبه در بزرگراهی در نزدیکی »گوتنبرگ« واقع در جنوب 
غربی کشور رخ داد که باعث واژگونی خودروها و زخمی شدن 
سه نفر شــد. این حادثه حدود ساعت 2 بامداد و تحت تأثیر 
باران های شــدید روزهای اخیر رخ داده و به این بزرگراه در 
نزدیکی شهر »استنوگسوند« در 50 کیلومتری شمال گوتنبرگ، 
دومین شهر بزرگ سوئد آسیب رسانده است. یکی از مقامات 
اورژانس منطقه گوتنبرگ گفت: رانش زمین در مساحتی به ابعاد 
تقریبــاً 100 در 150 متر رخ داد با این حال، منطقه ای حدود 
700 در 200 متر را تحت تأثیر قرار داد که شــامل حدود 10 
وسیله نقلیه، یک منطقه جنگلی و یک منطقه تجاری شامل پمپ 
بنزین و یک رستوران می شود. سخنگوی پلیس محلی نیز اعلام 
کرد که سه نفر در پی این حادثه با جراحات جزئی به بیمارستان 
منتقل شدند. همچنین با کمک نیروهای آتش نشانی و یک فروند 
بالگرد، افرادی که در خودروهایشــان گیر افتاده بودند، بیرون 
کشیده شــدند. گزارش ها حاکی است، چندین خودرو و یک 
کامیون در شکاف ایجاد شده در پی این رانش گیر افتاده بودند.

۴ کشته در انفجار کارخانه تایوان
  حریق و انفجار در کارخانه ای در جنوب تایوان دســت کم 
چهار کشته و حدود 100 زخمی بر جای گذاشته است. مسئولان 
سازمان آتش نشانی در تایوان می گویند که آتش سوزی در یک 
کارخانه تولید وسایل بازی گلف در شهرستان »پینگ تونگ« 
رخ داده اســت. وزیر اقتصاد تایوان می گوید: مواد اولیه مورد 
اســتفاده این کارخانه لاستیک و رنگ هستند. چهار فردی که 
کشته شدند آتش نشان بودند که هنگام تلاش برای اطفای حریق، 
انفجار باعث فروریختن ساختمان این کارخانه روی آنها شده 
است. تعداد زخمی ها 99 نفر شامل کارکنان آن کارخانه است 
و از شش نفر هم اطلاعی در دست نیست. سازمان آتش نشانی 
تایوان دلیل وقوع این آتش ســوزی و انفجار را بررسی خواهد 

کرد.
بازداشت ۴ هزار قاچاقچی در افغانستان

  معاون مبارزه با مواد مخدر وزارت کشور دولت طالبان اعلام 
کرد، در شش ماه نخست سال 1402 نزدیک به 4 هزار نفر به 
اتهام قاچاق موادمخدر در افغانستان بازداشت شده اند. عبدالحق 
آخند همکار گفت: در این مدت بیش از 600 کارخانه بزرگ و 
کوچک مواد مخدر نیز در سراسر افغانستان منهدم شده است. به 
گفته همکار، بیش از 3 هزار تن انواع مواد مخدر، شامل تریاک، 

شیشه، هرویین و چرس کشف و ضبط شده است.

سه شنبه 4 مهر 1402

10 ربیع الاول 1445

سال بیست و دوم شماره 4266

حوادث جهان

روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

►عدم چاقي، تناسب اندام، سلامتي جسم، با مصرف گوشت ماهي و میگو

گــروه حــوادث// همزمان با مــرگ یک نــوزاد در یکی از 
بیمارستان های نهاوند دادستان این شهرستان از تشکیل پرونده 

قضایی و برخورد با مقصران خبر داد.
  خاله این نوزاد در تشریح ماجرا گفت: خواهرم 27 ساله است و 
روز سه  شنبه هفته گذشته در هفته 37 بارداری برای وضع حمل به 
بیمارستانی در نهاوند مراجعه کرد. پس از بستری و بنابر صلاحدید 
پزشک ساعت 4 و 30 دقیقه بعد از ظهر زایمان انجام شد و نوزاد 
با وزن 3 کیلو و 200 گرم به دنیا آمد. در ســاعت 5 و 30 دقیقه 
نوزاد را به بخش اطفال منتقل کردند اما به ما گفتند ریه نوزاد تکمیل 
نشــده و از طرفی هم دچار خونریزی معده شده است. بر اساس 
آنچه از پرسنل درمانی بخش و ماماها شنیدم، باید برای بهبود حال 
نوزاد داروی ســورفکتانت تزریق می شد و نیاز به قرار گرفتن در 
دستگاه انکوباتور داشت. داروی سورفکتانت در بیمارستان موجود 
نبود و از طرفی هم با وجود بدحالی نوزاد و اورژانسی بودن اوضاع، 
پزشــک آنکال اطفال در بیمارستان حضور نداشت.وی افزود: به 

سوپروایزر گفتم حالا که امکانات درمان ندارید، نوزاد ما را با هزینه 
شــخصی خودمان با بالگرد منتقل کنید اما راضی به این کار هم 
نشدند. پس از گذشت 2 ساعت، پزشک کشیک به بیمارستان آمد، 
وقتی علت تأخیر طولانی مدت او را جویا شدم، گفتند پزشک در 
ترافیک مانده! این درحالی است که نهاوند ترافیک ندارد. پزشک 
ساعت 7 عصر بر بالین نوزاد آمد و خونریزی معده نوزاد را ناشی 
از مصرف طولانی مدت آسپرین در دوران بارداری تشخیص داد. 
به خاطر نبود سورفکتانت، خونریزی نوزاد بند نیامد و متأسفانه چند 
ساعت پس از تولد فوت شد.رضا طهماسبی، معاون درمان دانشگاه 
علوم پزشکی همدان نیز درباره فوت این نوزاد گفت: این موضوع 
بزودی در کمیته مرگ و میر نوزادان مورد بررسی قرار می گیرد. این 
نوزاد بســیار بدحال بوده و درخواست اعزام به همدان را داشتند، 
با وجود خالی نبودن تخت در انِ آی ســی یو بیمارستان فاطمیه، 
یک تخت اضافی برای بیمار مهیا کردیم و کارهای پذیرش نوزاد 
انجام شد. اما بدحالی نوزاد مجال اعزام و رسیدن به انِ آی سی یو را 

نداده است. طهماسبی درباره دیر رسیدن پزشک متخصص آنکال به 
بیمارستان، گفت: در شرایط اورژانسی پزشک باید ظرف نیم ساعت 
در بیمارستان حاضر باشد و به بیمار رسیدگی کند.وی با تأکید بر 
اینکه هنوز پرونده نوزاد را بررسی نکردم و مستنداتی مبنی بر اینکه 
پزشک آنکال با تأخیر به بیمارستان رسیده ارائه نشده است، اظهار 
داشت: این موضوع در کمیته های نظارتی بررسی می شود.قدرت الله 
رستمی، معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی همدان نیز به تسنیم 
گفت: هیچ گونه کمبودی در زمینه ســورفکتانت وجود ندارد و به 
اندازه نیاز در بیمارستان  ها توزیع می شود.عباس آزادبخت، دادستان 
نهاوند نیز گفت: طبق ادعای صورت گرفته از سوی خانواده نوزاد 
فوت شده، عدم تجویز دارو، ترک فعل و نبود پزشک بر بالین بیمار 
علت فوت او بوده است، اما نمی توان بدون نظر کارشناسی نسبت به 
این موضوع قاطعانه سخنی مطرح کرد.به گزارش تسنیم، وی تأکید 
کرد: به دلیل حساسیت موضوع سریعاً پرونده قضایی برای مشخص 
شدن علت اصلی فوت این نوزاد تشکیل شده تا کارشناسان هیأت 
انتظامی نظام پزشــکی موضوع را با دقت بیشتری بررسی کرده و 
نتیجه را به این دادسرا اعلام کنند. پس از بررسی های کارشناسی، 

اظهار نظر قضایی لازم به عمل خواهد آمد.

تشکیل پرونده قضایی در مرگ نوزاد نهاوندی

پایان فرار قاتل 2 برادر در جیرفت
  گروه حوادث// مرد شــرور که 2 برادر را در شهرستان جیرفت 
به قتل رسانده و خواهرشان را زخمی کرده بود پس از 29 روز فرار 
توسط مأموران پلیس آگاهی دستگیر شد.سرهنگ عزت الله عبدلی 
نســب فرمانده انتظامی جیرفت گفت: دوم شهریور امسال خبر قتل 
2 برادر در یکی از خیابان های شــهر جیرفت به پلیس اعلام شد و 
بلافاصله تیمی از کارآگاهان پلیس با حضور در صحنه جرم، بررسی 
موضوع را به صورت ویژه در دستور کار خود قرار دادند. در تحقیقات 
میدانی مشخص شد 2 برادر توسط سرنشینان یک دستگاه خودرو 
پژو 405 با شلیک سلاح جنگی به قتل رسیده اند. این مقام انتظامی 
ادامه داد: کارآگاهان پلیس با جمع آوری سرنخ های موجود، مخفیگاه 
قاتل فراری را شناسایی و در یک عملیات پلیسی وی را پس از 29 
روز فرار دستگیر و در بازرسی از محل اختفای متهم یک قبضه سلاح 
جنگی و یک دســتگاه خودرو کشف کردند. در بررسی سوابق متهم 
مشخص شد 6 مورد پرونده شرارت از جمله مشارکت در آدم ربایی، 
مشارکت در قتل، ضرب و جرح و سایر شرارت ها داشته و انگیزه اش 

از این جنایت هنوز مشخص نیست.

  حوادث

  

  

  

آگهی تغییرات شرکت الوان پرواز جوان قشم )سهامی خاص(  به شماره ثبت ۶۸۲۵ و شناسه ملی ۱۴۰۰۹۶۰۲۹۹۹
برابر صورتجلسات مجمع عمومی فوق العاده، عادی به طور فوق العاده و هیات مدیره مورخ 1402/05/01 به واصله مورخ1402/06/01 

که در تاریخ 1402/06/13 از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر تکمیل گردیده است:
1- خانم فهیمه حیدری به شــماره ملی 0058027971 به ســمت رئیس هیات مدیره و مدیر عامل، فاطمه تاجیک به شــماره ملی 
0022617884 به سمت عضو هیات مدیره و آقای حامد محمودی به شماره ملی 0063407833سمت نائب رئیس هیات مدیره برای 

مابقی دوره تصدی هیات مدیره انتخاب گردیدند.
2- مدیر عامل مجری مصوبات هیات مدیره می باشد.3- کلیه اسناد و اوراق تعهداور و بهادار و تجاری و بانکی از قبیل چک سفته بروات 

و قرارداها و عقود اسلامی و مکاتبات عادی و اداری با امضای مدیر عامل و رئیس هیات مدیره منفردا با مهر شرکت معتبر می باشد.
4- دفتر هماهنگی شرکت در تهران به نشانی پاسداران خیابان شهید داود اسلامی خیابان شهید مجید جعفری بوستان 9 پلاک 80 طبقه همکف واحد 1 کدپستی 
1666717483 تغییر یافت . 5 - آقای علیرضا کمره ای و خانم فاطمه اعرابی به ترتیب به سمت بازرس اصلی و علی البدل برای مدت یک سال انتخاب گردیدند. 

6- روزنامه کثیر الانتشار نسل فردا جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید.7- موضوع شرکت مندرج در ماده 2 اساسنامه به شرح ذیل اصلاح گردید:
تهیه و توزیع مواد غذایی، انجام کلیه عملیات تجاری و بازرگانی و اقتصادی،اخذ و اعطای نمایندگی در داخل و خارج از کشور به اشخاص حقیقی و حقوقی، 
شرکت در مناقصات و پیمانها و مزایدات دولتی و خصوصی داخل و خارج از کشور و عقد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی سرمایه گذاری مشترک در مورد 
موضوع فعالیت با شرکتهای داخلی و خارجی و دریافت تسهیلات و اعتبارات از کلیه بانکها و موسسات مالی و اعتباری دولتی و خصوصی داخلی و خارجی و 

انجام کلیه عملیات مرتبط طبق مجوز فعالیت اقتصادی شماره1402/402 مورخ1402/05/15 سازمان منطقه آزاد قشم . 
رويا زاهدنيا- رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تغییرات شرکت ساحل سبز شهاب قشم )سهامی خاص( به شماره ثبت ۵۵۱۸ و شناسه ملی ۱۴۰۰۵۸۶۲۸۱۳
برابر صورتجلسات مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده و هیات مدیره مورخ1402/06/12 شرکت مزبور به واصله مورخ 1402/06/13 که 

در تاریخ 1402/06/14 از لحاظ واریز هزینه های ثبتی و امضای ذیل دفاتر تکمیل گردیده است
1 - آقایان ابراهیم اعلمی به شماره ملی 1580219675 به سمت رئیس هیات ،مدیره بهنام بلوکی به شماره ملی 2298707308 به سمت مدیر 

عامل ، و عباس بلوکی به شماره ملی 1950378187 به سمت نائب رئیس هیات مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند.
2- کلیه مکاتبات، اســناد اوراق، تعهد آور تجاری و بانکی از قبیل چک سفته بروات عقود اسلامی و قراردادها با امضای منفرد مدیر عامل 
همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.3- خانمها فرحناز شهنامه و زیباگرامی به ترتیب به سمت بازرس اصلی و علی البدل برای مدت یک 

سال انتخاب گردیدند.
رويا زاهدنيا- رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تغییرات شرکت آژانس گردشگری طبیعت سیر قشم )با مسئولیت محدود ( به شماره ثبت ۲۴۸۳ و شناسه ملی ۱۴۰۰۲۶۵۲۲۱۶
برابر صورتجلسه هیات مدیره مورخ1402/06/12 شرکت مزبور به واصله مورخ1402/06/13 که در تاریخ 1402/06/14 از لحاظ واریز هزینه 
های ثبتی و امضای ذیل دفاتر تکمیل گردیده است . - محل شرکت به نشانی قشم - محله امام علی )منبر بالا( - بلوار ولی عصر - طبقه 

همکف- کدپستی 7951977359 تغییر یافت .
رويا زاهدنيا- رئيس اداره ثبت شركتها

آگهی تغییرات شرکت محمد علی سریریچی عبودزاده  و شرکاء قشم )تضامنی (
به شماره ثبت ۷۵۰۰ و شناسه ملی    ۱۴۰۱۲۴۸۸۹۷۸

برابر صورتجلســه هیــات مدیره مــورخ1402/06/01 
شــرکت مزبور به واصلــه مــورخ1402/06/11 که در 
تاریــخ1402/06/14 از لحــاظ واریز هزینه های ثبتی و 

امضای ذیل دفاتر تکمیل گردیده است :
- شــعبه شــرکت در تهران به نشانی اســتان تهران - 
شهرســتان تهران- بخش مرکزی شــهر تهران - میدان 
بهارستان -کوچه آذر طوس - خیابان ملت - پلاک 117 - پاساژ ایران ماشین 
- طبقه 1 - واحد 5 - کدپستی 1141653866 با مدیریت شعبه آقای محمد 

علی سریریچی عبود زاده به شماره ملی 1827827777 تاسیس گردید.
رويا زاهدنيا- رئيس اداره ثبت شركتها

فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( یک مرحله ای
مناقصه گزار : مديريت بنادر و دريانوردی شهيد باهنر و شرق استان هرمزگان

موضوع مناقصه: ارائه خدمات ايمنی،اطفاء حريق و امداد و نجات بندرشهيد باهنر و بنادر تابعه 
)جاسك ،سيريك ،تياب ،هرمز و شهيد حقانی (به شرح اسناد مناقصه

مهلت و نحوه دريافت اسناد : 
متقاضيان شركت در مناقصه می توانند از تاريخ 1402/07/03روزدوشنبه تا پايان وقت اداری  
روز يكشنبه مورخ 1402/07/09 با مراجعه به ســايت www.setadiran.ir  نسبت به 

دريافت )خريد( رايگان اسناد اقدام نمايند.   
مهلت و محل تسليم پاكات و بارگذاری اسناد:

متقاضيان بايد پيشــنهادات خود را تا ساعت19:00روز يكشــنبه مورخ 1402/07/23درسامانه تداركات 
الكترونيكی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  بارگذاری نمايند.

تبصره 1:متقاضيان مكلفند تا همين تاريخ علاوه بربارگذاری اســناد خود در سايت مذكور نسبت به »تحويل 
فيزيكی صرفاً پاكت الف )تضمين شركت در مناقصه(« به دبيرخانه مركزی مديريت بنادرودريانوردی شهيد باهنر 

و شرق استان هرمزگان-ساختمان اداری-طبقه ی همكف تسليم نمايند.
 تبصره 2:كليه ی مراحل برگزاری از دريافت اســناد مناقصه تا ارائه ی پيشــنهاد مناقصه گران و گشايش 
پاكت ها از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكی دولت )ستاد ايران( آدرسwww.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی،مراحل ثبت نام در سايت مذكور و دريافت 
گواهی امضای الكترونيكی را جهت شركت در مناقصه محقق سازند بديهی است در صورت عدم انجام فرآيند 

در سامانه ی مذكور پيشنهادات ارائه شده به صورت فيزيكی مورد قبول واقع نمی گردد.
تضميــن شــركت در فرآينــد ارجــاع كار)تضميــن شــركت در مناقصه(:جهت شــركت در مناقصه 
بــه مبلــغ 21.100.000.000ريــال  بــا واريز وجه نقد به حســاب ســپرده بندر به  شــماره شــباء 
IR 030100004101064571214903 نزد بانك مركزی به نام ســپرده بندر شهيد باهنر يا به صورت 
ضمانت نامه بانكی معتبر.تبصره:ضمانت نامه مذكور می بايست از تاريخ صدور به مدت حداقل سه ماه دارای 

اعتبار باشد همچنين برای يك دوره سه ماهه ديگر نيز قابل تمديد باشد.
زمان و محل بازگشــايی پاكات:  بازگشــايی پاكات الكترونيكــی در مورخ 1402/07/24روز دوشــنبه 

ساعت9:00دربندرشهيد باهنر- ساختمان اداری – طبقه چهارم – حوزه مديريت  انجام می گردد.
• اين آگهی در ســامانه تداركات الكترونی دولت بــه www.setadiran.ir ثبت گرديده فقط پاكاتی قابل 
قبول و بازگشايی می گرددكه مناقصه گر در سامانه ثبت نام،كليه مدارك )مدارك مورد نياز ارزيابی كيفی،اسناد 
مناقصه،ضمانت نامه ،قيمت پيشــنهادی( دارای امضای الكترونيكی با مهرگرم را در سامانه بارگذاری و اصل 
ضمانت نامه را به دبير خانه مديريت  بنادر و دريانوردی شهيد باهنر و شرق استان هرمزگان ارسال نموده باشد.
• اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت 
الف : • آدرس: استان هرمزگان- بندرعباس- بلوار پاسداران – جنب ميدان قائم – مديريت  بنادر و دريانوردی 
شهيد باهنر و شرق استان هرمزگان – واحد HSE  مديريت بحران و پدافند غير عامل  تلفن:  07632129494  

شناسه ملی:14000180614   كداقتصادی:411319577986        كدپستی:7917914699
• اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه :

• مركز تماس : 021-41934 
• دفتر ثبت نام : 88969737  و 85193768

روابط عمومی مدیریت بنادرودریانوردی شهید باهنر و شرق استان هرمزگان
شناسه آگهی : 1573446

کبد و کلیه جوان هرمزگانی به 3 نفر اهدا شد 
گروه حــوادث// رئیس واحد اهدای عضو 
 هرمزگان از اهدای کبد و کلیه یک جوان 

30 ساله هرمزگانی به 3 نفر خبر داد. 
   محمود حسین پور، رئیس واحد اهدای عضو  
هرمزگان گفت: احمد صالحی ســودروئی، 
جوان 30 ساله، اهل روستای گچین و پدر یک 
فرزند، در تاریخ 18 شهریور به علت تصادف با 
موتور سیکلت دچار ضربه به سر شده و برای 
درمان به بیمارستان شهید محمدی بندرعباس 
منتقل و تحت مراقبت های ویژه قرار گرفت.
با توجه به ضربه وارد شده به سر این جوان، 
مغز وی دچار خونریزی و در نهایت در تاریخ 
26 شــهریور مرگ مغزی توسط پزشکان 
متخصص تایید شد.رئیس واحد اهدا عضو 

هرمزگان دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان 
اضافه کرد: بعد از تایید مرگ مغزی و رضایت 

خانواده ایثارگر صالحی سودروئی برای اهدای 
اعضا بدن عزیزشان به بیماران نیازمند عضو 

پیوندی، هماهنگی لازم جهت اعزام جراح از 
مرکز پیوند جنوب غرب انجام شد.حسین پور 
بیان کرد: جراح از بیمارستان بوعلی شیراز به 
بیمارستان شهید محمدی اعزام و کبد و 2 کلیه 
این جوان در اتاق عمل این بیمارستان برداشته 
و برای پیوند به بیماران نیازمند عضو پیوندی، 
به شیراز منتقل شــد.به گزارش فارس، وی 
ضمن قدردانی از خانواده صالحی سودروئی 
برای انجام این کار ارزشــمند و خدا پسندانه 
و طلب آمورزش بــرای آن مرحوم، افزود: 
خانواده صالحی سودروئی از خانواده های اهل 
تسنن بوده که همچون سایر همشهریان سنی 

مذهب، دارای روحی والا هستند.

نوجوان روستایی در استخر آب کشاورزی جان باخت 
 گروه حوادث// نوجوان ١2 ســاله در اســتخر آب   

موتور پمپ های جاده حســن آباد زید آباد سیرجان 
غرق شد و جان خود را از دست داد. 

   پیکر  این نوجوان با کمک نیروهای امدادی از اســتخر 
بیرون آورده شــد و برای طی مراحل قانونی به سردخانه 

پزشکی قانونی سیرجان انتقال یافت.بخشدار بخش زیدآباد 
ســیرجان  درباره این حادثه تلخ اظهار کرد: این نوجوان 
به همراه برادرش از روســتاهای اطراف برای جمع آوری 
محصول  پسته  به این محل آمده بودند که  برای شنا وارد 
اســتخر شــدند.  برادر بزرگ تر از آب خارج  اما برادر 

کوچک تر در آب  استخر غرق شد.مهدی بیگمرادی  افزود: 
ایمن سازی استخرهای آب کشــاورزی باید در اولویت 
کاری کشاورزان باشــد و با حصارکشی یا نصب نرده و 
توری این خواسته مهم محقق می شود تا از تکرار این گونه 

حوادث جلوگیری شود.

مفقودی
کارت و برگ سبز خودروی پژو پارس مدل 1۴00 
رنگ سفید به شماره پلاک 1۴9 ل 39 ایران 8۴ 

وشماره موتور 023250۴ ط 139و شماره شاسی 
NAAN11FE9MH668567 به نام فرهاد ایوان خواه 

مفقود شده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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شهرستان

یک هزار و ۳۰۰ راکب موتور شارژی
 در کلاس های آموزشی پلیس کیش شرکت کرد

  گروه شهرســتان// رئیس پلیس راهور فرماندهی انتظامی 
ویژه کیش با بیان اینکه  ترخیص موتورهای شــارژی در این 
جزیره بدون حضور راکبان آنها در کلاس های آموزشی ممکن 
 نیســت، گفت: تا بــه امروز بیش از یک هــزار و 300 نفر در 
9 جلسه آموزشی پلیس در این راستا شرکت کردند. سرهنگ 
»مهدی توانگر« اظهار کرد: در راستای کاهش حوادث و سوانح 
ترافیکی و بهبود فرهنگ عبور و مرور، نهمین دوره آموزشی و 
بازآموزی قوانین و مقــررات راهنمایی و رانندگی در کیش با 
حضور 140 راکب موتور شارژی توقیف شده، برگزار شد.وی 
ادامه داد: در این دوره های آموزشی توجه به علائم راهنمایی و 
رانندگی، عدم حرکت در پیاده رو یا در جهت مخالف مسیر مجاز 
و حمل بار غیر متعارف، عدم انجام حرکات نمایشی و مارپیچ، 
عدم حمل یدک با موتور شارژی و لزوم استفاده از کلاه ایمنی 
از جمله مواردی است که همراه با فیلمهای آموزشی به حاضران 
بازگو می شود.رییس پلیس راهور فرماندهی انتظامی ویژه کیش 
با تاکید بر اینکه رانندگان موتورهای شــارژی توقیفی ملزم به 
شرکت در کلاس های بازآموزی قوانین و مقررات راهنمایی و 
رانندگی هســتند، اضافه کرد: این کلاس ها پنج شنبه هر هفته 
برای رانندگان موتورهای شــارژی توقیفی برگزار می شود.به 
گزارش ایرنا، وی با اشــاره به هشــت فقره تصادف فوتی رخ 
 داده توسط موتورهای شارژی در سال جاری، بیان کرد:  تمامی 
فوت شدگان فاقد کلاه ایمنی بودند که از این جهت پلیس تاکید 

ویژه ای به استفاده از کلاه ایمنی توسط راکبان دارد.
 اتمام عملیات توسعه شبکه توزیع آبرسانی 

و واگذاری ۴۰ انشعاب جدید در رضوان
  الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// مدیرعامل شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان از نوسازی شبکه توزیع رضوان با هدف 
بهبود فشار، جلوگیری از هدر رفت آب و دستیابی مشترکین 
جدید به آب شــرب سالم و بهداشــتی خبر داد.به گزارش 
خبرنگار دریا، عبدالحمید حمزه پور افزود: نوسازی و توسعه 
حدود 1.5 کیلومتر از شبکه توزیع رضوان، باعث صرفه جویی 
3 لیتر بر ثانیه و کاهش هدر رفت آب شــد.وی ادامه داد: در 
اجرای شبکه توزیع، آبرسانی به مشترکین جدید نیز در دستور 
کار قرار گرفت و 40 خانوار جدید به شبکه آبرسانی متصل 
شــدند.مدیرعامل آبفا افزود: برای اجرای این پروژه اعتباری 
بالغ بر 10 میلیارد ریال از محل اعتبارات آبفا و دهیاری هزینه 

شده است.

خبر

حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش
 باعث انقراض نسل آنان و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

فرهنگی،  مدیــر  گروه شهرســتان// 
اجتماعی و ورزش ســازمان منطقه آزاد 

همکاری  و  مشارکت  تفاهم  گفت:  قشم 
ســه جانبه با هدف توسعه فعالیت های 

علمی، آموزشی، پژوهشی و مهارتی میان 
مدیریت فرهنگــی، اجتماعی و ورزش 
سازمان منطقه آزاد قشم، مدیریت نفت 
و انرژی این ســازمان و اداره آموزش و 

پرورش قشم به امضا رسید. 
  مجتبی سلیمی در تشریح این خبر، افزود: 
این تفاهم در راستای اجرای سیاست های 
ســازمان منطقه آزاد قشــم جهت توسعه 
و تقویــت فرهنگ و آمــوزش به منظور 
بهــره گیری از امکانــات و ظرفیت های 

موجود در ســطح جزیره و بــا توجه به 
اهمیت موضوع مسئولیت اجتماعی جهت 
آموزش و توانمندســازی جامعه محلی به 
امضای طرفین رســید.وی بیان کرد: طبق 
این تفاهم نامه برنامه ریزی جهت برگزاری 
بازدیدهای علمی و آموزشی از صنایع نفت 
و انرژی مستقر در جزیره، توانمندسازی و 
مهارت افزایی دانش آموزان نسبت به حوزه 
اقتصاد انرژی، برگزاری سمینارهای علمی 
و نمایشگاه صنعت نفت و انرژی در مدارس 

و تهیه محتوای آموزشــی و علمی برای 
دانش آموزان جزیره قشم صورت خواهد 
گرفت.ســلیمی عنوان کرد: مشارکت در 
ایجاد پژوهشکده نفت و انرژی جهت انجام 
مطالعات و برگزاری دوره های آموزشــی 
و علمــی برای دانش آموزان، مشــارکت 
در ایجاد تجهیزات آزمایشــگاهی مرتبط 
با تقویت پژوهشــکده های علمی جوانان 
و نوجوانان، اجرای پروژه های تحقیقاتی 
دانش آموزی متناســب با اهداف صنایع 

 نفــت و انرژی و ایجــاد بانک اطلاعاتی 
دانش آموزان مستعد بخش های دیگری 
از تفاهم نامه است که اجرایی می شود.به 
گزارش ایســنا، این تفاهم نامه سه جانبه 
به امضای مجتبی سلیمی، مدیر فرهنگی، 
اجتماعی و ورزش ســازمان منطقه آزاد 
قشم، صادق قاســمی، مدیر نفت و انرژی 
این سازمان و حسین رنجبر، رئیس اداره 
آموزش و پرورش شهرستان قشم رسیده 

است.

مهارت آموزی و توانمندسازی دانش آموزان قشم در حوزه نفت و انرژی

گروه شهرستان// مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان گفت: 
به مناسبت آغاز ســال تحصیلی جدید بیش از ده میلیارد ریال تجهیزات 

آموزشی وپرورشی در مدارس شهرستان بشاگرد توزیع شد.
    به گزارش خبرنگاردریا؛ مهدی باوقار زعیمی افزود: این تجهیزات شــامل 
رایانه، پرینتر، اسکنر، دستگاه کپی، ویدئو پروژکتور، میز و نیمکت، تخته وایت 
برد، کولر پنجره ای و اسپلیت و آب سردکن است.وی افزود: همچنین تجهیزات 
خوابگاهی مانند تختخواب، صندلی غذا خــوری، میز غذاخوری، یخچال و 
تلویزیون و تجهیزات ورزشــی شامل میز پینگ پنگ و میز فوتبال دستی بین 

مدارس شهرستان بشاگرد توزیع شد.
   مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس هرمزگان افزود: این تجهیزات 
چند روز قبل، از محل اجرای طرح جامع کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی 
خریداری و برای توزیع در بین مدارس شهرســتان بشاگرد در اختیار آموزش 

وپرورش استان قرار گرفته بود.

داود صباح نیا گروه شهرستان// سروان پاسدار 
علی اســتوی، فرمانده حوزه مقاومت بســیج 
ابالفضل )ع( بخش شمیل گفت: هفته  حضرت 
دفاع مقدس یــادآور آرمان ها و مجاهدت های 
بهتریــن جوانان با خالص تریــن نیت ها بوده 
 که حاصــل آن اکنون اســتواری واقتدار این 

نظام مقدس در تمام عرصه ها است. 
  به گزارش خبرنگار دریا، وی افزود: در دوران 
جنگ تحمیلی دفاع مقدس که تمامی کشورهای 
به اصطلاح ابــر قدرت با بهترین تکنولوژی روز 
و عالی ترین تجهیزات پیشــرفته خود به میدان 
آمدند که همگی آنها برای غارت کردن این کشور 

دندان تیز کرده بودنــد که قرار بود یک هفته ای 
بعد از فتح خرمشــهر و آبادان و خوزســتان به 
تهران برســند و بعد از آن کل کشور را به تصرف 
 خود در بیاورند لذا در این میان با اراده راســخ و

همــت بلند مردم و بســیجیان سلحشــور و با 
 هدایت معمــار کبیر انقلاب اســلامی حضرت 
امام خمینــی)ره( که رضوان خدا بر او باد روبرو 
شدند و تمام نقشــه های شوم شان نقش بر آب 
شــد و این  جنگ یک هفته ای دشمن،  هشت 
ســال بطول انجامید و مردم جانانه ایســتادند و 
یــک وجب از خاک این کشــور را به بیگانگان 

اهدا نکردند، بله این نشــان از بیداری و بصیرت 
و آگاهی آحاد مردم بوده و در آخر پیروز میدان 
ملت قهرمان ایران بود. اســتوی گفت: اکنون در 
این برهه به فرمایش مقام معظم رهبری« خستگی 
 و نــا امیدی ممنوع، نزدیک قلــه ایم« در لبیک 
به فرمایشــات آن معظم له ما تــا آخرین نفس 

ایستاده ایم. 
  این نظام بر پایه ایمان و شجاعت طلبی نیروهای 
مجاهد در تمامی عرصه ها برای نسل های کنونی 
و آینده مانــدگار خواهد بود و اکنون فرماندهان 
جوان با روحیه جهــادی با عزم جدی به میدان 

آمده اند لذا امروزه سلاح های ما، جوانان انقلابی 
این نظام هســتند و با ایمان های قوی خود در 
مقابل هر توطئه دشمن صف آرایی و ظهور پیدا 
می کنند. وی اضافه کرد: از سردار دلها حاج قاسم 
سلیمانی که نماد بارز مقاومت بوده نقشه راه این 
مکتب کرده ایم و ذره ای از این اراده کم نخواهد 

شد.
   وی در ادامــه به تشــریح ویــژه برنامه های 
هفتــه دفــاع مقدس حــوزه مقاومت بســیج 
پرداخت  بخش شــمیل  ابالفضــل)ع(  حضرت 
 وگفت: ازجمله برنامه هــای این حوزه در هفته 

دفاع مقدس، برپایی مراســم شــبی باشهدا، رژه 
موتور سواری و خودرویی در روستاهای سطح 
بخش، برپایی نمایشــگاه هفته دفــاع مقدس، 
 دیدار با خانواده شهدا، تجلیل از فرماندهان برتر 
 پایگاه های سطح بخش، برگزاری مسابقات بومی و 
 محلی، مســابقات تیراندازی  بــا تفنگ بادی، 
 نشست های عمومی بصیرتی،توزیع اقلام  بسته های 
نوشــت افزار در مدارس، دیدار با خانواده شهید 
پرکاس  از شهدای فراجا در روستای زمین سنگ 

می باشد.
  حوزه مقاومت بســیج حضــرت ابالفضل )ع( 
بخش شــمیل دارای 15 پایگاه بسیج برادران و 
10 پایگاه بســیج خواهران است و هشت هزار 

بسیجی در این بخش فعال هستند.

ویژه برنامه های هفته دفاع مقدس در بخش شمیل بندرعباس تشریح شد

آگهی مناقصه عمومی يك مرحله ای 
اداره كل غله وخدمات بازرگانی استان هرمزگان درنظر دارد انجام فعاليتهای خدمات و پشتيبانی شامل نظافت و آبدارچی ، امور دفتری و تايپ و امور 
اداری و مالی ، امور بندری و گمركی و پاسخگويی به مراجعين و ... طبق شرايط اختصاصی قرارداد در ساختمان ها و انبارهای ملكی و در اختيار را  از طريق 

مناقصه عمومی يك مرحله ای به مدت 4 ماه به پيمانكارواجدشرايط واگذار نمايد.
   لذا كليه شركتهای مجاز تامين نيروی انسانی  كه 1( گواهينامه تعيين صلاحيت شركت های خدماتی، پشتيبانی و فنی و مهندسی از اداره كل تعاون، كار و 
رفاه اجتماعی استان هرمزگان دارای مدت و مهلت اعتبار حداقل تا 2 ماه  2( گواهينامه تاييد صلاحيت ايمني امور پيمانكاری از اداره  كل تعاون، كار و رفاه 
اجتماعي استان هرمزگان دارای مدت و مهلت اعتبار حداقل تا 2ماه را دارا می باشند وهمچنين امكانات وتوانايی لازم را در اين زمينه دراختياردارند می 
توانند با توجه به شرايط ذيل از طريق سامانه تداركات الكترونيكی دولت )ستاد( در مناقصه مذكور شركت نمايند.  كليه مراحل برگزاری  مناقصه از دريافت 
www.setadiran. اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايی پاكت ها از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكی دولت )ستاد( به آدرس

ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی در سامانه تداركات الكترونيكی دولت)ستاد(  ، مراحل ثبت نام در سايت 
مذكور و دريافت گواهی امضای الكترونيكی را جهت شركت در مناقصه محقق سازند . ضمناً مناقصه گران می بايست پس از ثبت و بارگذاری كليه اسناد و 
مدارك خواسته شده در سامانه تداركات الكترونيكی دولت)ستاد(به نشانی www.setadiran.ir  پاكت الف( را به صورت لاك  و مهر شده و با ضرب مهر 
شركت با ذكر موضوع مناقصه در لفاف مناسب قرار داده و حد اكثر تا ساعت 15/00 روز شنبه مورخ 1402/07/22.  به دبيرخانه اداره كل غله و خدمات 
بازرگانی استان هرمزگان تحويل و رسيد دريافت نمايند . صرفاً  اسناد پاكت های پيشنهاد )ب( و )ج( دارای امضاء الكترونيكی مورد پذيرش است و در جلسه 

بازگشايی پاكات)ب( و )ج(،اسناد فيزيكی )كاعذی( و اسناد فاقد امضاء الكترونيكی )دارای مهر گرم( به هيچ وجه مورد پذيرش نيست.
1( تاريخ انتشار مناقصه در سامانه 1402/07/04  می باشد.

2(مهلت زمانی دريافت اسنادمناقصه از سايت: از تاريخ  1402/07/04   لغايت  1402/07/08    از ساعت 8 صبح لغايت 19
3(مهلت زمانی تحويل  پيشنهادات  از  تاريخ  1402/07/09    لغايت  1402/07/22    از ساعت 8 صبح لغايت 19

4(زمان  بازگشايی پاكات: ساعت 10/00  صبح روز   يكشنبه  مورخ  1402/07/23                      
5( مكان بازگشايی پاكات : بندرعباس بلوار دانشگاه ، روبروی دانشگاه آزاد اسلامی اداره كل غله و خدمات بازرگانی استان هرمزگان .

6(سايرشرايط وجزئيات دراسناد مناقصه درج شده است 0
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار: جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكت ها به آدرس بندرعباس بلوار دانشگاه ، روبروی 
دانشگاه آزاد اسلامی - واحد اداری/ حقوقی اداره كل غله و خدمات بازرگانی استان هرمزگان مراجعه و يا با تلفن 33668009 -  33664391  تماس 

حاصل فرماييد. اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه ستاد : مركز تماس :1456  
دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768 

واحدحقوقی اداره كل غله وخدمات بازرگانی استان هرمزگان
شناسه آگهی : 1571875

►

مفقودی
برگ سبز و سند کمپانی کامیون کشنده سیستم FAWمدل 1393 
رنگ سفید به شماره پلاک 685 ع 67 ایران 8۴ و شماره موتور  

 N5T6CA۴18EDT01383و شماره شاسیCA6DM2۴2E35252۴919
به نام ابراهیم زمانی مفقود شده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

 توزیع ده میلیارد تجهیزات 
در مدارس بشاگرد 

 اهدای رایانه به مدارس  
بخش احمدی حاجی آباد 

گروه شهرستان// نماینده آموزش و پرورش در بخش احمدی 
حاجی آباد گفت: بنیاد علوی در آغاز مدارس، ١0 دســتگاه 

رایانه به مدارس این بخش اهدا کرد.
    به گزارش خبرنگاردریــا؛ محمد حیدری گفت: بنیاد علوی 
برای خرید این 10 دســتگاه بیش از یک میلیارد تومان هزینه 
کرده اســت.وی افزود: تاکنون از سوی این نهاد، کمک های مثل 
میز تحریر، صندلی، کولر، دستگاه کپی و آب سردکن به مدارس 

این بخش اهدا شده است.
در بخش احمدی بیش از70 مدرســه وجــود دارد و حدود 2 
هزار دانش آموز مشــغول تحصیل هســتند.نماینده آموزش و 
پرورش در بخش احمدی گفت: عمده ترین مشــکل این منطقه، 
 محرومیت و دوری از مرکز اســتان و شهرستان است و همچنین 
تبدیل نمایندگی آموزش و پرورش به منطقه ای نیز خواست مردم 

است.

گروه شهرستان// برداشت طالبی 
از 220 هکتار زمین های زیرکشت 
این محصول در شهرستان بستک 

آغاز شد.
   به گــزارش خبرنگاردریا؛ مدیر 
جهاد کشــاورزی بســتک پیش 
بینی کرد امســال پنج هزار و 700 
تن محصول برداشــت شــود که 
 10 درصد کمتر از پارســال است.

ســعد الله رحمانی افزود: مدیریت 
آب و اجرای طرح الگوی کشــت 
علت کاهش محصول اســت.وی 
گفت: مناطق عمده کاشــت طالبی 
تابستانه در روستا های لاورمیستان، 
دهنگ و فاریاب است.مدیر جهاد 
این  گفت:  بســتک  کشــاورزی 
محصول علاوه بر مصرف شهرستان، 

به بندرعباس و استان های همجوار 
فرســتاده می شود.برداشت طالبی 

تابستانه در شهرســتان بستک تا 
پایان آبان ادامه دارد.

برداشت طالبی در بستک 

►

نوبت اول
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که  دانش آموزانی   // ســلامت  گروه 
نمی خورند در  مناســبی  صبحانــه 
یادگیری مطالب و به ویژه درس هایی 
مانند ریاضی دچار مشکل می شوند و 
سطح یادگیری آن ها افت می کند. به 
همین دلیل والدین و مدیران مدارس 
باید به این مســاله توجه ویژه داشته 

باشند. 
  ســال تحصیلی جدید آغاز شده است 
و بســیاری از والدیــن دغدغه تغذیه 
کودکان خــود را دارند، زیرا در مدارس 
 کشورمان استاندارد مشخصی برای تغذیه 
دانش آموزی وجود ندارد و مســئولان 
برخــی بوفه های مدارس نیــز اقدام به 
فروش مواد غذایی نامناسب می کنند. این 
درحالی است که کشورهای موفق در این 
خصوص استانداردهای مشخصی دارند 
و حتی اجــازه نمی دهند، دانش آموزان   
مواد غذایی زیان آور مانند نوشابه های 
انرژی زا را به مدرسه بیاورند.به این ترتیب 
در کشــورمان آن طور که باید به بحث 
نمی شود،  پرداخته  آموزی  دانش  تغذیه 
این درحالی است که این مساله ارتباط 
مستقیمی با میزان یادگیری دانش آموزان 
در کلاس های درس دارد. براساس نتایج 
تحقیقاتی که در این خصوص انجام شده 
است، دانش آموزانی که صبحانه مناسبی 

نمی خورند در یادگیری مطالب و به ویژه 
ریاضی دچار مشکل  مانند  درس هایی 
می شــوند و ســطح یادگیری آنها افت 
می کند. به همین دلیل والدین و مدیران 
مدارس باید به این مســاله توجه ویژه 
داشته باشــند و شرایط را برای خوردن 
صبحانه سالم از سوی کودکان درمدارس 
فراهم کنند.  لازم به یادآوری اســت که 
در این بین آنچه سبب شده  کودکان قبل 
از حضور در مدارس صبحانه مناســبی 
میل نکنند، این نکته است ساعات آغاز 
به کار مدارس مناســب نیست، برخی 
کشــورها برای رفع این مشکل ساعت 
9 صبح را برای فعالیت مدارس در نظر 
گرفته اند، زیرا به این شکل کودکان پس 
از بیدار شدن اشتها و فرصت مناسب را 
برای خوردن صبحانه به دست می آورند.

بنابراین بهتر اســت در کشــورمان نیز 
مســئولان برای رفع این مساله چاره ای 
بازگشایی مدارس  بیندیشند و ساعات 
را دســت کم برای مدارس ابتدایی تغییر 
دهند تا کودکان فرصت خوردن صبحانه 
را از دست ندهند. البته چنانچه شرایط 
برای تغییر ســاعت فعالیــت مدارس 
وجود ندارد، می توان در مدارس زمانی 
را به عنــوان زنگ خــوردن صبحانه 

در نظــر گرفت و حــدود 15 دقیقه به 
دانش آموزان فرصــت داد تا صبحانه 
 مناسبی میل کنند.نباید فراموش کرد که 
دانش آموزی که تا حدود ســاعت 15 
در مدرسه فعالیت می کند، نیاز به تغذیه 
مناسبی دارد. به والدین توصیه می شود 
که برای بچه ها میان وعده مناسبی در نظر 
بگیرند تا دانش آموز در زنگ های تفریح 
از آن اســتفاده کند.  خوردن میان وعده 
سالم سبب می شــود که دانش آموزان 
تمرکز بیشتری داشــته باشند و دروس 
مطرح شــده در کلاس درس را بهتر یاد 
بگیرند.    برای این مهم والدین می توانند 
برای دانش آموزان با استفاده از نان های 
تست صنعتی و سبوس دار لقمه های پنیر 
و  گردو یا گوجه تهیه کنند. علاوه بر این 
لقمه های  حلــوا ارده، کره بادام زمینی و 
تخم مرغ نیز گزینه های مناسبی هستند 
و در صورت نیاز به تنوع می توان از کره 
و عسل نیز استفاده کرد.افزون بر این به 
خانواده ها توصیه می شــود که شرایطی 
ایجاد کنند که دانــش آموزان تا قبل از 
خوردن ناهار مقداری نیز لبنیات مصرف 
کنند، برای نمونه نوشیدن یک لیوان شیر 
در زنگ های تفریح گزینه مناسبی است.

البتــه بهتر اســت، دانش آمــوزان در 
زنگ های تفریح و هنــگام میل کردن 
میان وعده از خــوردن میوه نیز غافل 
نشوند به همین دلیل توصیه می شود که 
والدیــن حتما از میوه نیز به عنوان میان 
وعده برای کودکان اســتفاده کنند. البته 
اگر کودکی لاغر اســت و وزن پایینی 
دارد، می توانــد در میان وعده از آبمیوه 
طبیعی، میوه های خشــک و مغزها نیز 
استفاده کند .به والدین توصیه می شود که 
بــرای کودکانی که وزن بالایی دارند نیز 
در میان وعده سبزیجات، هویج، کرفس 
و کاهو در نظر بگیرند. ســال تحصیلی  
جدید تازه آغاز شده است، تلاش کنیم 
در این سال بحث تغذیه دانش آموزان را 
جدی تر بگیریم زیرا بدون تغذیه مناسب 
و بموقع سطح تمرکز و یادگیری کودکان 

افت می کند.

طالع بینی

فروردین :
مدتی است که شوخ  طبعی خود را از دست داده اید و مانند 
ســابق نمی خندید. ادامه این رویکرد اصلًا به صلاح شما 
نیست. در اولین فرصت فکری برای تغییر شرایط بردارید و با شوخ طبعی 
و رویی گشاده با دوستان و آشنایان رفتار کنید. چند وقتی است که برای 
درخواست وام ثبت نام کرده اید، اما تاکنون خبری از این وام به دست شما 

نرسیده و به لحاظ مالی تحت فشار قرار دارید. 

  اردیبهشت :
امروز صبح با خستگی و کسالت از رختخواب بلند شده اید 
و حوصله ای برای انجام کارهای روزانه ندارید، در چنین 
شرایطی نیازی نیست بیش از حد به خودتان سخت بگیرید 
و امروز را به خودتان مرخصی بدهید و حسابی استراحت کنید. حرف ها 
و نظرات خود را دائم تغییر می دهید و کسی روی حرف شما حساب باز 
نمی کند. این وضعیت باعث شده تا اطرافیان شما را جدی نگیرند و اهمیتی 
برای نظرهایتان قائل نشــوند، در نتیجه از امروز به گونه ای صحبت کنید 
که تغییری در حرف هایتان ایجاد نشود و به اطرافیان ثابت کنید که در هر 

شرایطی سر حرف های تان هستید.

  خرداد :
سبک زندگی ناســالمی دارید و با خوردن خوراکی های 
مضر، ســلامت خود را به خطر انداخته ایــد. از امروز به 
خودتان قول بدهید رفتار ناسالم را کنار بگذارید و سبک 
زندگی سالمی در پیش بگیرید. چشم  از مال و اموال خود بر ندارید و بیشتر 
از همیشه مواظب حساب  و  کتاب هایتان باشید. در غیر این صورت پولی 
که با هزار و یک زحمت بدست آورده اید را از کف خواهید داد.  کار مهمی 
باید انجام دهید، اما مدتی است که انجام این کار را به آینده واگذار می کنید. 

اجازه ندهید انجام این کار بیش از حد ذهن شما را به خود مشغول کند. 
  تیر :

یکی از اعضای خانواده به کمک شما می آید و از این کمک، 
سود خوبی روانه جیبتان می شود. این شرایط را به خاطر 
داشته باشــید و در اولین فرصتی کمک این فرد را تلافی 
کنید.  مشکلی در سر راه  شما قرار دارد، این مشکل را به تنهایی نمی توانید 
حل کنید و بهتر اســت که چاره کار را از بزرگان فامیل جویا شوید. برای 
ایجاد محبت بیشتر با همسر یا عشق  زندگیتان، وقت بیشتری را کنار ایشان 

سپری کنید.  
  مرداد :

روز بســیار پرکاری در پیش  رو دارید، اما غم به دل خود 
راه ندهید چرا که به رغم حجم زیاد کارها، انرژی سرشاری 
دارید و از انجام کارهای امروز خسته نخواهید شد. زحمت  
زیادی در زندگی کشیده اید و شبانه روز کار کرده اید، امروز بخت با شما یار 
است و مزد زحمت های شبانه روزی خود را دریافت خواهید کرد. از این 

شرایط درس بگیرید و هرگز از تلاش و کوشش دست برندارید. 
 شهریور :

نگرانی های زیادی دارید و قادر نیستید ذهن خود را به انجام 
کارهای روزانه متمرکز کنید. بهتر است امروز بیش ازحد به 
خودتان سخت نگیرید و با کاهش فشارهای کاری زمینه 
آرامش بیشتر خود را فراهم کنید. غصه  ای به جان شما میفتد. اجازه ندهید 
این غصه، زمینه افسردگی شما را فراهم کند. ناراحتی های خود را با فردی 
که محرم راز شماســت، مطرح کنید و به آرامش برسید. امور مالی را با 
وسواس بیشتری انجام دهید و امروز بیشتر از همیشه مواظب حساب  و  
کتاب هایتان باشید. در غیر این صورت کلاه سرتان می رود و در معامله ها 

حسابی ضرر می کنید. 
 مهر :

دخالت هــای بی جا در امور اطرافیــان را کنار بگذارید و 
ســرتان به کار خودتان باشــد. پولی برای پس انداز کنار 
گذاشته اید، اما امروز مجبور می شوید این پول را خرج کنید. 
از خرج کردن این پول اصلًا نگران نشوید و در آینده با کار و تلاش بیشتر، 
جای خالی پولی که امروز خرج می کنید را پر نمایید.  بین شما و همسر یا 
عشق  زندگیتان هیچ گونه درک و تفاهمی وجود ندارد، به همین دلیل همیشه 
میان شما جنگ و دعوا راه میفتد و رابطه تان رو به سیاهی گذاشته. امروز 
زمان مناسبی است که دست همسر یا عشق  زندگیتان را بگیرید و در کنار 

هم سعی کنید که درک و تفاهم بیشتری برقرار نمایید.  
 آبان :

بیماری مزمنی دارید و اگر امروز مواظب خودتان نباشــید، 
این بیماری عود می کند. سفری در پیش دارید و در این سفر 
نه تنها به شما خوش نمی گذرد، بلکه با نگرانی های زیادی 
روبه رو خواهید شــد. دوستان و آشنایان به شما سر می زنند و لحظه های 
شادی را در کنار اطرافیان سپری خواهید کرد. به لطف این شرایط حسابی 

روحیه بگیرید و انرژی لازم را برای کارهای دشوار آتی بدست آورید. 
   آذر :

روز خوبــی را به لحاظ مالــی در پیش دارید و یکی از 
آشنایان که احتمالاً از اعضای خانواده مادری شماست، 
زمینه ای برای افزایش درآمدتــان فراهم می کند. از این 
فرصت نهایت اســتفاده را ببرید و در کنار افزایش درآمد، رابطه خود را 
با این فرد تقویت کنید. مشکلی مالی سر راه شما قرار می گیرد و یکی از 
اعضای فامیل یا آشنایان برای حل این مشکل مالی پیش قدم می شود. 
پیشنهاد یاری ایشان را قبول کنید اما به این فکر باشید که در اولین فرصت 

قرضی که از ایشان می گیرید را باز پس دهید.
 دی :

روزی سرشار از خوشی و نشــاط را آغاز کرده اید و از 
شادی در پوست خود نمی گنجید، این نشاط و شادی را با 
اعضای خانواده به اشتراک بگذارید و خاطره خوشی های 
امروز را در ذهن اطرافیان ماندگار کنید. روز خوبی را برای سرمایه گذاری 
در پیش دارید و به فکر شــکار موقعیت ها باشید. توانایی چشمگیری 
در جلب نظر اطرافیان دارید، از این توانایی بهترین اســتفاده را ببرید و 
مشکلاتی که امروز با آنها روبه رو می شوید را به لطف این روحیه پشت سر 

بگذارید.   
   بهمن :

پولی که در گذشته اندوخته بودید، امروز به کمکتان می آید. 
از این شــرایط درس بگیرید و در آینده نیز با پس انداز 
قسمتی از دارایی های خود به فکر روز مبادا باشید. قبل از 
اتخاذ هرگونه تصمیمی، جوانب کار را حسابی بررسی نمایید. به خاطر 
داشته باشــید تصمیمی که امروز می گیرید بازتاب مهمی در درازمدت 

خواهد داشت.  
  اسفند : 

در بستر بیماری گرفتار شده اید و دائم به مریضی و ناخوشی 
فکر می کنید، این رویکرد نه تنها بیماری شــما را وخیم تر 
خواهد کرد، بلکه زمینه افسردگی و بیماری های دیگر را 
فراهم می کند. در نتیجه به جای فکر به بیماری و مریضی، به فکر بهبود 
و سلامت خود باشید و سعی کنید هر چه سریع تر از بستر بیماری بلند 
شوید.  نقشه ای جدید برای پیشرفت و افزایش درآمد کشیده اید، این برنامه 
را ادامه دهید و مطمئن باشید که راه را درست می روید. روحیه مردم داری 
دارید و اطرافیان را به خــود جذب می کنید، امروز از این روحیه برای 

رسیدن به موفقیت های بیشتر استفاده کنید.

اهمیت زنگ صبحانه در مدارس 

بهترین زمان ورزش برای کاهش وزن چه وقت است؟
گروه سلامت // برخی متخصصان معتقدند 
فعالیت بدنی صبحگاهی بین ساعت ۷ تا ۹ 

صبح به کاهش وزن کمک می کند. 
 تونگیو ما، اســتادیار پژوهشی در دانشگاه 
پلی تکنیک هنگ کنگ، می گوید: با توجه به 
پژوهش اخیــر، اگر زمان ورزش را در اوایل 
صبح و قبل از غذا خوردن انتخاب کنیم، در 
مقایسه با ســاعات دیگر روز کاهش وزن 
بیشتری خواهیم داشــت.تونگیو ما و گروه 
تحقیقاتی  او از داده های دو ســاله نظرسنجی 
ملی سلامت و تغذیه مرکز کنترل و پیشگیری 
از بیماری ها اســتفاده کردند. در این داده ها 
ورزش، غذا خوردن و عادات سبک زندگی 
بیش از پنج هزار و 200 بزرگسال با حداقل 
20 سال سن گردآوری شده بود. این داده ها 
نشان داد شاخص توده بدنی افرادی که صبح ها 
ورزش متوسط تا شدید انجام می دهند، نسبت 
به افرادی که ظهــر یا عصر ورزش می کنند، 
کمتر است.اگرچه تونگیو ما معتقد است این 
امر ممکن است علاوه بر زمان بندی ورزش، 
به عوامل متعددی بستگی داشته باشد. به طور 
میانگین افرادی که صبح ها به میزان متوسط تا 
شدید ورزش می کردند، یک دهه مسن تر از 
افرادی بودند کــه اواخر روز را برای ورزش 

انتخاب کــرده بودند.»ما« گفت: اگرچه 
ورزش  جوان  بزرگســالان  برخی 

صبحگاهی داشــتند، سن بالاتر 
شــاید این یافته هــا را بهتر 

توضیح دهــد. زیرا ممکن 
مشاهده شده  مزایای  است 
به دلیــل الگوهای فعالیت 
دارد سن  احتمال  و  نباشد 
و سال افراد و پاسخ متفاوت 

آن ها، این مزیت ها را به همراه 
به  دیگری  باشد.عوامل  داشته 

غیر از زمان ورزش هم می توانند 
نقش داشــته باشند. بنا بر این تحقیق، 

ورزشکاران صبحگاهی عمدتا سفیدپوست 

و زن بودند، مدرک دانشــگاهی داشــتند و 
هرگز تنباکو یا الکل مصــرف نکرده بودند. 
همچنین احتمال بیشــتری داشت که هر روز 
در یک زمان مشــخص ورزش کنند. افرادی 
کــه صبح ها را بــه ورزش اختصاص دادند، 
در مقایســه با افرادی که دیرتر سراغ ورزش 
می رفتنــد، مصرف کالری کمتری داشــتند.
تونگیو ما، هشدار داد تنها کارآزمایی بالینی 
می تواند تعیین کند که آیا ورزش صبحگاهی 
بهترین اســت یا خیر. در کارآزمایی بالینی، 
محققان زمانــی از روز را برای ورزش کردن 
به افراد همسن که ســبک زندگی و عادات 
غذایی یکســانی دارند اختصاص می دهند و 
سپس نتایج را مستقیم با هم مقایسه می کنند. 
کامرون میچل، اســتادیار حرکت شناسی از 
دانشــگاه بریتیش کلمبیای کانادا، گفت: این 
نتایج برای علم جالب اســت اما آن قدر قابل 
اطمینان نیستند که بتوان از آن ها برای توصیه به 
ورزش صبحگاهی استفاده کرد.راس اندرسن، 
استاد فیزیولوژی ورزش، پزشکی و تغذیه نیز 
تاکید کرد: افرادی که صبح ورزش می کردند، 
احتمالا مجموعه ای رفتارهای سالم دیگر هم 

شتند  ا به د که 

کاهش وزن و سلامت بهتر آن ها کمک می کرد.
چرا صبح ممکن است بهترین زمان باشد؟ 
ســاعت مولکولی بدن یکی از عواملی است 
که می تواند به کاهش وزن هنگام صبح کمک 
کند. میچل می گوید: در هر سلول بدن به ویژه 
ماهیچه ها یک ساعت مولکولی وجود دارد که 
عملکردهای بدنی خاص را تحریک می کند؛ 
از جمله آن هایی که به نحوه سوخت وســاز 
چربــی در بدن در زمان هــای مختلف روز 
مربوط می شوند.برخی شــواهد اولیه نشان 
می دهد کــه ورزش این ســاعت را مجددا 
تنظیم می کنــد و آن را به ریتم طبیعی خود 
بازمی گرداند که برای سلامتی متابولیک مفید 
است. اما هنوز مشخص نیست که آیا ورزش 
در ساعات خاصی از روز تاثیر بیشتری دارد 
یا خیر. توضیح احتمالی دیگر این اســت که 
ورزش صبحگاهی، به ویژه قبل از غذا خوردن 
به چربی سوزی بدن کمک می کند. از آنجا که 
افراد هنگام خواب چیزی نمی خورند، ورزش 
قبل از خوردن صبحانه موجب چربی سوزی 
بدن می شود.به گزارش ایسنا ؛ فواید ورزش 
نیز تا ساعت ها پس از تمرین باقی می ماند. 
کارشناســان می گویند که اگر هدف کسانی 
که صبح زودتر تمرین می کنند، کاهش وزن 
است، باید بدانند این تغییر کافی نیست 
و داشــتن رژیم و عادت غذایی 
سالم ضروری است. اندرسن 
توصیه می کند: بهترین زمان 
روز برای افراد علاقه مند 
زمــان  ورزش،  بــه 
خودشــان  موردعلاقه 
بــه مردم  اســت. من 
دســتور نمی دهم که اگر 
صبحگاهی  ورزش  واقعا 
را دوســت ندارند، صبح ها 
ورزش کنند. اگر آن ها این زمان 
را دوســت ندارند، می توانند زمان 

دیگری را انتخاب کنند.

  گروه سلامت  // رئیس انجمن مطالعات کبدی ایران، 
افزایش شیوع کبد چرب در کشور را وابسته به تغییر 
سبک زندگی دانست و گفت: بر اساس مطالعه ای که 
در مدارس راهنمایی کشــور انجام شده، ۷ درصد 
نوجوانان مبتلا به کبد چــرب بودند؛ موضوعی که 
غیرقابل انتظار نبود؛ چراکــه در کنار تغییر خورد 
و خوراک و روی آوردن به مصرف فســت فودها، با 

کاهش فعالیت  بدنی نیز مواجه هستیم. 
  دکتر سید موید علویان گفت: بر اساس آمار سازمان 
بهداشــت جهانی حدود 2 میلیارد و 400 هزار نفر در 
دنیا به نوعی با بیماری های کبدی درگیر هستند و این 
عدد بسیار قابل توجه اســت. پیش از این، مهم ترین 
بیماری کبدی، هپاتیــت B و C بود که اکنون در دنیا 
رو به کاهش اســت؛ چون برای هپاتیت B واکسن و 
بــرای هپاتیت C درمان موثر وجود دارد و بشــر به 
سمت کنترل و ریشــه کنی این دو بیماری پیش رفته 
اســت چنانچه این روند کاهشی را در کشور خودمان 
هم مشاهده می کنیم.وی افزود: شیوع هپاتیت B اکنون 
1.2 درصد و هپاتیت C نیز 0.5 درصد اســت که این 
موضوع هم مرهون توجه ویژه به درمان و واکسیناسیون 
اســت. در دوره ای 50 درصد بیماران هموفیلی، 20 
درصد مبتلایان به تالاســمی و 18 درصد کسانی که 
تحت دیالیز قرار می گرفتند به هپاتیت C مبتلا بودند، 
اما اکنون این بیماری در بســیاری از استان ها وجود 
ندارد و این مهم، نشــان از مسئولیت پذیری و پذیرش 
یک واقعیت است. از طرفی شاید حدود 30 سال قبل 
میزان بروز هپاتیت B در سیســتان و بلوچستان بین 
6 تــا 7 درصد بود اما امروزه ایــن رقم به کمتر از 3 
درصد رســیده است.این فوق تخصص گوارش و کبد 
با اشــاره به افزایش شیوع بیماری کبد چرب، اظهار 

کبــد کرد: 40 درصد مردم به نحوی با بیماری 
و  هستند  مواجه  چرب 

درحالیست  این 
درست  که 

شناسایی 
درمــان  و 

نمی شوند.

او با تاکید بر اهمیت شناسایی بیماری های متابولیک 
و خود ایمنی کبد، بیــان کرد: انجمن مطالعات کبدی 
ایران بر همه این بیماری های مرتبط هدف گذاری کرده 
اســت. بیماری های خود ایمنی کبدی بیشتر در زنان 
جوان دیده می شود.وی افزود: بیماری های خود ایمنی 
کبد و کبد چرب به شــدت رو به افزایش است و باید 
تلاش کنیم که این بیماری ها را شناسایی و درمان کنیم 
و در عین حال به موضوع پیشگیری هم توجه کنیم. 
تغییر ســبک زندگی، تغییر رفتار جمعی، بی تحرکی، 
استرس ها، بیماری های عفونی نوپدید مانند کرونا و... 
سبب افزایش بیماری های خود ایمنی در جامعه شده 
است.علویان با اشاره به اینکه بروز بیماری کبد چرب 
در تمام ســنین رخ می دهد، تصریح کرد: بر اســاس 
مطالعه ای که در مدارس راهنمایی در کشــور انجام 
شده است، هفت درصد نوجوانان مبتلا به کبد چرب 
بودند و البته این اصلا موضوع غیرقابل انتظاری نبود؛ 
زیــرا فرزندان ما به جای توپ با تبلت بازی می کنند 
و در کنار تغییر خورد و خــوراک و روی آوردن به 
مصرف فست فودها با کاهش فعالیت شان نیز مواجه 
هســتیم.رئیس انجمن مطالعات کبدی ایران درباره 
عوارض مصرف مشروبات الکلی بر کبد نیز توضیح 
داد: مشــروبات الکلی یکی از علل مهم بیماری های 
کبدی اســت و باید در زمینه آموزش جامعه،   ایجاد 
کلینیک های ترک اعتیاد الکل و آموزش های درست 
و خطرات مصــرف الکل  اقدامات صورت گیرد.وی 
با تاکید بر اینکه چیزی به عنوان »الکل بدون خطر« 
وجود ندارد، تصریح کرد: تمام الکل ها با هر درصدی 
مضر هســتند. الکل می تواند عامل بروز سرطان کبد، 
 سرطان پانکراس، سرطان لوزالمعده، سرطان حنجره 
و ... باشد و در عین حال می تواند سبب بروز نارسایی 
کبدی نیز شــود.به گزارش ایســنا ؛ رییس انجمن 
مطالعات کبدی ایران همچنین با اشــاره به 
اینکه اکنون بیش از 10 مرکز پیوند 
کبد در کشور وجود دارد، اظهار 
کرد: تعــداد پیوند کبد در 
کشور ما بیشترین تعداد 
در منطقه خاورمیانه را 
باید تلاش  اما  دارد، 
کنیم کار بیماران به 
پیش  نرسد.  پیوند 
هپاتیت  ایــن،  از 
ویروسی شایع ترین 
علت پیوند کبد بود 
اما امروزه شایع ترین 
علت پیوند، کبد چرب 
عموما  کبد  پیوند  است. 
از فرد مــرگ مغزی انجام 
می شود اما شرایط پیوند از فرد 

زنده هم وجود دارد.

شیوع 7 درصدی کبد چرب در نوجوانان
گروه سلامت // درحال حاضر انجام عمل های 
زیبایی به بخشــی از ســبک زندگی زنان، 
دختران و حتی مردان ایرانی تبدیل شده است. 
  تا چند دهه پیش عمل های زیبایی صرفا مورد 
اقبال خانم ها بود و محدود به عمل بینی می شــد 
اما به تدریج ســایر اعضای بــدن نیز در حوزه 
عمل های زیبایی قرار گرفتند و مردان هم از انجام 
چنین عمل هایی استقبال کردند؛ عمل های زیبایی 
از جراحی بینی گرفته تا برداشــتن چربی پشت 
پلک، زاویه دار کــردن چانه، لیفت گردن، پروتز 
گونه، پیکرتراشی و... طی سالیان اخیر به شدت 
در حال گســترش است و انگار تفاوتی هم میان 
افراد از نظر جنســیت، سطح سواد، میزان سن و 
تجرد و تاهل وجــود ندارد. با نگاهی در فضای 
مجازی و به خصوص در صفحات اینســتاگرام، 
اغلــب عمل های زیبایــی و عکس های قبل و 
بعد این عمل هــا با آن تفاوت هــای فاحش و 
وسوسه انگیز در حال تبلیغ است. به نظر می رسد 
تقلید از شخصیت های ســینمایی و تلویزیونی 
خارجی، سلبریتی ها، کاربران شبکه های اجتماعی 
و همچنین الگوبــرداری از اطرافیان به ضروری 
شدن عمل های زیبایی برای برخی از افراد جامعه 
منجر شده و در واقع بیشتر افراد، الگوها و سبک 
زندگی خود را از درون همین شبکه های مجازی 
برمی گزینند. فارغ از این که بخشــی از مخاطبان 
این عمل های زیبایی به منظور درمان و برای رفع 
مشکلات فیزیکی به این عمل ها روی می آورند 
اما بخشی از مخاطبان و طرفداران این جراحی ها 
بدون داشتن هیچ نقصی و صرفا برای ایجاد تنوع 
در ظاهر، افزایش اعتماد بــه نفس یا رهایی از 
نوعی اختلال روانی و شخصیتی، زیر تیغ جراحی  
می روند و گاهی هم این عمل ها از روند طبیعی 
خود خارج شده و افراد به جراحی های دوباره و 

چندباره روی می آورند. 
*  رد پای اختلالات روانی در عمل های زیبایی

عمل زیبایی به خودی خود امری منفی محسوب 
نمی شــود و برای برخی افراد اثر مثبت داشته و 
بر روحیــه آنها تاثیر خوبــی دارد. این را دکتر 
محمد نوذری، مشــاور و روان شناس می گوید و 
اعتقــاد دارد تمام افرادی که به متخصص زیبایی 
مراجعه می کنند، دارای اختلال روانی یا شخصیتی 
نیســتند اما چیزی که باعث می شود این عمل ها 
جنبــه بیمارگونه به خود گیرند، مراجعه متعدد و 
وســواس گونه به متخصصان زیبایی است. این 
دســته از افراد به دلیل رضایت نداشتن از چهره 
و بدن خود، به عمل های متعدد دست می زنند و 
هیچ گاه نیز به رضایت کامل نمی رســند؛ چرا که 
به نظر می رسد این تفکر به دلیل مشکلات روانی 
و شــخصیتی در آنها شکل می گیرد. در واقع این 

افراد وسواس دارند که بدشکل هستند و با انجام 
اعمال جراحی تلاش  می کنند از این بدشــکلی 
خارج شــوند. حال آن که تا زمانی که وسواس و 
دیگر مشکلات روانی و شخصیتی این افراد درمان 
نشود، نه تنها مشکل شان برطرف نمی شود بلکه به 
دلیل اعتیاد به انجام این عمل ها، مشکلات شــان 
تشدید هم می شــود. این افراد با تغییر در ظاهر 
خود هرگز از شــر ناســازگاری های روانی و 
سازه های بیمارگونه ذهنی خود رها نخواهندشد. 
دکتر نوذری با اشــاره به این که این قبیل افراد از 
عمل زیبایی به عنوان یک ســازوکار اجتنابی به 
منظور سرپوش گذاشتن بر مشکلات روانی خود 
استفاده می کنند، می گوید: مهم ترین مشکل جوانان 
امــروز ما عزت نفس و اعتمــاد به نفس پایین 
است. این افراد هویت نارس جسمانی دارند یعنی 
نمی توانند بدن خود را به شکل قابل قبولی بپذیرند 
و گاهی نیز دارای طرحواره های ناســازگارانه و 
اختلال شخصیت نمایشی و ضداجتماعی هستند. 

*  زیر سایه روان درمانگر
   قبــل از انجام عمل های زیبایــی، مراجعه به 
روان شناس یک حرکت سالم و هوشمندانه و چند 
بعدی است. این را دکتر نوذری می گوید و بر این 
باور است، طی مشاوره های زیبایی، فرد به نوعی 
با خصوصیات، هویت و شــخصیت خود آشنا و 
به خودشناسی و خودآگاهی می رسد و می تواند 
بفهمد هدف و تصمیمش از انجام عمل زیبایی به 
مصلحت است یا خیر. همچنین اگر دچار اعتیاد 
به این گونه عمل هاست، متوجه اختلالات روانی 
و مشکلات شــخصیتی خود می شود و اقدام به 
درمان می کند که این جنبه پیشــگیری از آسیب 
به بــدن را دارد. در واقع هرچه خودشناســی 
بالاتر رود، تصمیمات آسیب زننده به جسم کمتر 
خواهدشد. افرادی که دچار اشتغال بیمارگونه به 

ظاهر خود هســتند و هنوز یک عمل زیبایی به 
پایان نرسیده به فکر عمل زیبایی دیگر هستند، 
باید بدانند این مشکلات ریشه در ظاهر آنها ندارد 
بلکه در مسائل روانی و شخصیتی آنهاست که با 
مراجعه به یک روان درمانگر و تحت نظر بودن در 
حوزه روان درمانی از آسیب های بیشتر به خود 

جلوگیری خواهند کرد. 
*   لزوم ارتقای خودشناسی 

  اغلــب وقتــی جامعه از فضــای معنوی دور 
شــده و نگاه مادی گرایانه در جامعه حاکم شود، 
جراحی های زیبایــی رواج پیدا می کند؛ چرا که 
این امــر در واقع تجارتی برای یک گروه خاص 
تلقی شــده که همواره سعی در القا کردن مفید و 
مناسب بودن عمل های زیبایی برای تمام افراد با 
هر شرایط و ویژگی دارند و برای پیشبرد تجارت 
خود، مردم را به ســمت ایــن عمل های زیبایی 

ترغیب می کنند. 
  به گزارش جام جم ؛ دکتر نوذری با اشــاره به 
این که روان درمانی کاری بسیار حساس و ظریف 
است و مرز میان آســیب و درمان در تخصص 
روان درمانگر اســت، می گوید: در حوزه مسائل 
روانی، مراجعــه به فردی که تخصــص ندارد، 
خطاست، متخصص های زیبایی که اغلب خود به 
مشاوره روانی می پردازند، در این زمینه تخصص 
کافی نداشته و چه بســا هدف اصلی تعدادی از 
این متخصصان، جلب و جذب مشــتری بوده تا 
توجه به مسائل و اختلالات روانی. بنابراین افراد 
طرفدار عمل های زیبایــی باید توجه و آگاهی 
کاملی نسبت به مشکلات روانی و شخصیتی خود 
داشته و قبل از مراجعه به متخصص زیبایی، حتما 
به روان درمانگران مجرب مراجعه و از مســائل 
روانی و شخصیتی خود آگاه شوند. بعضا مواردی 
وجود داشــته که فرد، پس از مشــاوره از عمل 
زیبایی منصرف شده  و حتی اگر عمل زیبایی را 
انجام داده ، پس از عمل به این رضایت رســیده 
که دست به عمل های زیبایی متوالی و پی در پی 

نزند. 

ضرورت مراجعه به روان درمانگر قبل از انجام عمل های زیبایی 

ترمیم روان قبل ازجراحی زیبایی 
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قرض الحسنه سنتی است که در دین اسلام بر آن تاکید فراوانی شده است. قرض الحسنه، 
یکی از دســتورات دین اسلام اســت که دقیقاً در مقابل رباء قرار دارد. قرض الحسنه 
یعنی مقداری از مال خود را جدا کرده و با احسان و روی خوش و بدون چشم داشت 
به دیگران برای امور خیر یا کســب و کار به صورت امانت دادن است. قرض الحسنه از 
روش های تامین مالی مورد تاکید اسلام به ویژه در برآوردن نیازهای ضرور مسلمانان 
است. در حقیقت، عملیات قرض الحسنه میان قرض دهنده و قرض گیرنده اتفاق می افتد. 
اما با گسترش جوامع انسانی و تخصصی تر شدن کارها، برای اجرای قرض الحسنه نیز 
ســازمان هایی تشکیل شده  است. این سازمان ها که به صندوق قرض الحسنه معروف 
هستند نقش واسطه گری میان قرض دهنده و قرض گیرنده را بر عهده دارد. قرض الحسنه 
بــه صورت یکی از روش های جذب و تخصیص منابع، مورد اســتفاده نظام بانکی 
کشــور قرار گرفت. در حال حاضر در کشور ما بانک هایی مانند مهرایران و رسالت 
به عنوان بانک های تخصصی قرض الحسنه شناخته می شوند که فعالیت آنها در حال 
گسترش می باشد. طی سال های اخیر نیز فعالیت این بانک ها و جذب منابع آنها افزایش 
چشمگیری داشته است. به طور مثال بانک قرض الحسنه مهرایران در کشور بیش از 15 
میلیون نفر مشتری دارد و روزانه دوازده هزار افتتاح حساب در این بانک انجام می شود. 
پرداخت سه میلیون فقره تســهیلات قرض الحسنه در سال گذشته، نشان از عملکرد 
خوب این بانک و اعتماد بالای مردم به فرهنگ قرض الحسنه دارد. مردم کشور نیز به 
تاثیر و خیر و برکت قرض الحسنه بر زندگی خود آشنا شده اند و بسیاری از آنها ترجیح 
می دهند سرمایه های اندک خود را در این کار خیر قرار دهند تا از این طریق به افرادی 
که نیازمند هستند، تســهیلات قرض الحسنه پرداخت شود. شهر بندرعباس، پایتخت 
اقتصادی کشور است و بنادر، صنایع، پالایشگاه ها، مناطق اقتصادی و ... در این شهر 
باعث شده است این لقب را به این شهر بندری بدهند اما مردم استان سهم زیادی از این 
پایتخت اقتصادی بودن نصیبشان نشده است. وجود این بنگاه های اقتصادی در هرمزگان 
می تواند کمک زیادی به اســتان از راه های مختلف نماید. این بنگاه های اقتصادی در 
راستای مسئولیت اجتماعی خود می توانند گرد محرومیت را از چهره استان بزدایند. 
کاری که طی ســال های اخیر در حال انجام است و مسئولان استان به ویژه استاندار 
هرمزگان تلاش دارند صنایع و بنگاه های اقتصادی استان را برای رفع محرومیت پای 
کار بیاورند. اما یکی از کارهایی که این بنگاه ها در استان می توانند انجام دهند، کمک به 
سنت قرض الحسنه است. همانگونه که صنایع و بنگاه های اقتصادی استان باید مالیات 
خود را در استان بپردازند و در این زمینه نیز پیگیری های زیادی صورت گرفته است تا 
به سرانجام برسد، این صنایع با سپرده گذاری در بانک های قرض الحسنه به ویژه بانک 
قرض الحسنه مهرایران می توانند کمک زیادی به پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به 
مردم استان نمایند چرا که به گفته مدیرعامل این بانک، تمامی امتیازات سپرده گذاری 
انجام شده در هر استان به مردم همان استان تعلق خواهد گرفت و میزان تسهیلات در آن 
استان افزایش می یابد. در حال حاضر برخی از صنایع از جمله فولاد هرمزگان در بانک 
قرض الحسنه مهر ایران افتتاح حساب کرده که این موضوع باعث می شود هم امتیازاتی 
به مردم استان برای دریافت تسهیلات قرض الحسنه تعلق بگیرد، هم این بانک امتیازاتی 
را در اختیار این شــرکت قرار می دهد تا کارمندان آن بتوانند تسهیلات قرض الحسنه 
دریافت نمایند. اکنون نیاز است که در استان، شرکت ها، صنایع و بنگاه های اقتصادی با 
سپرده گذاری در بانک های قرض الحسنه، هم به رشد این بانک ها که نیاز جامعه است 
کمک کنند و هم به مردم اســتان برای دریافت تسهیلات قرض الحسنه یاری نمایند. 
بانک های قرض الحسنه نیز طی این سال ها نشان داده اند که می توانند در مباحث مختلف 
از جمله اشتغال استان موثر عمل کنند که نمونه آن، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه 
اشتغال به مددجویان نهادهای حمایتی می باشد تا زمینه خودکفایی آنها را فراهم نمایند. 
در پایان ذکر این نکته حائز اهمیت اســت که هر چقدر به سمت قرض الحسنه پیش 

برویم، خیر و برکت این کار وارد زندگی ما نیز می شود. 

یادداشت

قرض الحسنه را بیشتر دریابیم 

گزارش اختصاصی// بندرعباس این شــهر 
ســاحلی که یکی از معدود بنادری است که 

مسیر خطی ساحلی طولانی دارد.
   این بندر از نظر سوق الجیشی و موقعیت جغرافیایی 
در نقطه ای قرار گرفته است که یکی از پر درآمدترین 
نقاط کشور محسوب می شود؛به گونه ای که از آن 
به عنوان پایتخت اقتصادی ایران نام برده می شود.

اما متأسفانه در بســیاری از موضوعات همچنان 
 محروم مانده اســت.این شهر زیبا که از جنوب به 
خلیج فارس متصل می شود و از شمال نیز با رشته 
کوه های زاگرس محصور شــده اســت؛مردمانی 
 نجیب و دریا دل دارد.شــهر بندرعباس در فصول 
پاییز و زمســتان مقصد گردشــگری بسیاری از 
 هموطنان مــان  می باشــد.یکی از بزرگترین و 
مهم ترین  نقاط قوت این شــهر سواحل آن است.

 سواحلی شــهری با طراحی ســایت پلان ها و 
المان های مختلف شهری مناسب و غیر مناسب.

اواخر  ســال پیش بــود که در محــدوده ای از 
ســاحل منطقه 4 شــهری تاب هایی برای بازی 
نصب شــد.برای اولین بار تابی رو به ســاحل و 
یا خیابان نصب شــده اســت و انصافاً باید گفت 
این ایده خلاق به فکر هرکســی که رسیده است؛ 
 بسیار شایســته قدردانی و سپاســگزاری است. 
تــاب هایی که با المان های ابر که در شــب نور 
رنگی دارند تزئین شده و شاید مفهوم این طرح از 
نظر طراح همان بارش بارانی از  لبخند و شــادی 
 بر سر کودکانمان که سرچشمه زندگانیمان هستند؛ 
می باشد.ســوار تاب شدن و رو به خلیج همیشه 
فارس به ســمت آسمان بالا و پایین رفتن، چه در 
روشــنایی آفتاب و یا در هنــگام غروب و حتی 
در زیر نور ماه،سرشــار از احساس خوب و خلق 

خاطره ای ماندگار و به یاد ماندنی اســت که البته 
بزرگ و کوچک هم ندارد.اما در این میان برای من 
یک سوال اساسی وجود دارد: در گیر و دار طراحی 
المان های شهری و یا حتی همین چند تاب بازی 

چه روندی باید طی شود؟
 مثلا آیا شــهردار منطقه، نقطه ای را مشــخص 
می کنــد و می گویــد باید در ایــن نقطه فلان 
اتفــاق بیفتد و یا نه مثلا یــک پیمانکار خلاق و 
 البته زرنگ،نیاز ســنجی می کنــد، طرحی ارائه 
می دهد و به شهرداری مراجعه می کند و شهردار را 
مجاب می کندکه این طرح با این بودجه و جزئیات 

باید اجرا شود؟
ســوال بعد این است که روند واگذاری پروژه هابه 
پیمانکاران چگونه است؟وآیا نباید به جزئیات در 

طراحی و اجرا دقت شود؟
وجود این تــاب ها که به مرور زمان به تعداد آنها 
افزوده شــد خود عنصری دعــوت کننده به این 
ســاحل می باشــد.  چند روز پیش که دخترم را 
برای بازی به آنجا بردم متوجه اتفاقی ناگوار شدم،با 
 اینکه حتی یکســال هم از راه اندازی و نصب این 
تاب ها نمی گذرد، شرایط خوبی ندارند.مهمترین 
مســأله نگران کننده در این طــرح، جزئیات در 

طراحی می باشــد و کاملا مشهود است که طراح 
فقط یک طرح ســطحی ارائه داده اســت و هیچ 
بررسی و مهندســی قبل از اجرا روی طرح انجام 
نگرفته است.مسأله تعمیر و نگهداری بعد از اجرا هم 
که همیشه یک معضل بزرگ در مدیریت شهری این 
شهر بوده است؛که البته این موضوع هم به شهروندان 
 و هــم به ســازمان های مدیریتی شــهر مربوط 
می شود.اما حرف و صحبت من این است که اگر 
نمی توان قانون را به درســتی پیــاده کرد و برای 

اجرای پروژه های شــهری برخی پیمانکاران به 
برخی شهرداران تحمیل می شوند، قاعدتاً می توان 
ناظرهای اصلح و منصفی از بین ناظرین شهرداری 
انتخاب کرد و کار را بــه آنان واگذار نمود. تا کی 
باید فاجعه ای اتفاق بیفتد و بعد دنبال مقصر باشیم؟!

  در ایــن پروژه که اتصالات بــه خوبی انتخاب 
و اجرا نشــده اســت و از ســایش آهن بر روی 
 آهــن زنجیرهــا دچــار خوردگی شــده اندآن 
 هم در ایــن هوای شــرجی بندرعبــاس و در 

نقطــه ای نزدیک ســاحل که بر اســاس آنچه 
 کــه در کتــاب علــوم کلاس چهــارم ابتدایی 
 خوانده ایم خود یکی از دلایل اصلی خوردگی آهن 
می باشــد، پس نیازمند نگه داری و مراقبت های 
ویــژه ای خواهد بود. همین روزهاســت که باید 
منتظر فاجعه ای غم بار  باشــیم زمانی که مادری 
فرزند خود را در آغوش گرفته و رو به ســاحل 
به سمت آســمان بی کران آبی تاب می خورد و 
همچنان که بادی از ســاحل مــی وزد و صورت 
مــادر و فرزند را نوازش می کنــد و در حالیکه 
 مــادر آوازی آرام در گوش دلبنــد خود زمزمه 
 مــی کند و بــه خیال خــود حســی خوب و 
خاطره ای شــیرین در ذهنشــان حک می کنند، 
همان هنگام اســت که زنجیر خورده شده ناگهان 
 جدا شــده و تراژدی غم انگیزی با خود به همراه 
مــی آورد و چه صحنه ی دردناکــی در خاطره 
جمعــی باقی مــی مانــد.دردی عمیــق از این 
 همــه بی کفایتــی ها و بــی مســئولیتی ها که 
 مــدت هاســت اثــرات آن را با چشــم خود 
دیده ایم و با تار و پودمان حس کرده ایم، و یادآور  
 اتفاقات مشابهی اســت که چند سال اخیر تجربه 
کرده ایم، همان ماجرایی کــه در عدم نظارت در 
کیفیت ساخت  در ســاختمان متروپل آبادان رخ 
داد.خلا مدیریت پــروژه و برنامه ریزی های آن 
 در بســیاری از پروژه های شــهرداری به چشم 
می خورد  پروژه هایی که از ابتدا  درســت شروع 
نشده اند و یا همچنان بعد از گذشت سالها تکمیل 
نشده و پایان کار نگرفته حتی اگر به بهره برداری 
هم رســیده باشــد، پروژه هایی که اعتبار شهر 
برای برپایی آنها هزینه می شــود و چون باتلاقی 
فقط ایــن بودجه ها را می بلعند و دردســرهای 
 بعــد را  با خود بــه همراه مــی آورند، همچون 
بازار ماهی فروشان بندرعباس که حتما در گزارش 
های بعدی به طور مفصل به بررســی ابعاد این بنا 

خواهیم پرداخت واما ما با این قلم به هیچ عنوان به 
دنبال نقد واعتراض یک طرفه نیستم و راهکارهایی 

نیز برای نجات شهر و پروژه های اینچنینی داریم:
1- جرئیات بســیار مهم است و باید به گونه ای 
برنامه ریزی شود که جزئیات فنی پروژه ها قبل از 

اجرا به تأئید کارشناسان شهرداری برسد. 
2-  مواد مصرفــی جنس و کیفیت هم از اصولی 
است که در ماندگاری پروژه ها بسیار حائز اهمیت 
اســت و باید اقلیم و شرایط جوی نیز مورد توجه 

طراحان قرار گیرد.
 3- جدول زمانبنــدی تعمیر و نگــه داری برای 
پروژه ها تعریف شود،به عنوان مثال زمانی که ماشینی 
نو از کارخانه خریداری می کنم در دفترچه راهنما 
مشخص کرده است که در فلان تاریخ فلان قطعه باید 
تعویض یا بازبینی شود. پس در پروژه های اینچنینی 
نیز باید از قبل زمان تعویض اتصالات  و یا رنگ آمیزی 
 مجدد مشخص شود.شاید بهتر باشد برای تعمیر و 
نگــه داری مبلمــان شــهری با شــرکت های 
آن  و  شــود  منعقــد  قراردادهایــی   خدماتــی 
 شــرکت هــا طبــق مطالعــات و بررســی ها 
برنامه ریزی جهت تعمیر ورنــگ آمیزی مبلمان 
ارائــه دهند واجــرا نماینــد کــه در اینصورت 
 نفعش بــرای شــهروندان خواهد بــود واینگونه 
می شــود که شهروندان احســاس رضایت وتعلق 
خاطــر پیدا مــی کننــد و در پی آن احســاس 
مســئولیت نیز رنگ می گیرد. ما مردم این شــهر 
 از ایــن پروژه های ناتمام نابســامان و بی کیفیت 
خســته ایم، چهره شهر زشت می شــود، آقایان 
 مدیرو مســئول فرامــوش نکنید که ما شایســته 
بهترین ها هســتیم.حال ســوال می پرسم که آیا 
 شــهرداری ها برنامــه  هایی برای نگــه داری و 
باز بینی پروژه ها دارند یا خیر؟یا شــاید هم منتظر 
هستند با اولین زنگ خطر صورت مسئله را پاک کنند 

و این تاب ها را جمع کنند و دیگر هیچ.
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معاون آموزشی وزیر علوم خبر داد

حضور وغیاب دانشجویان 
به صورت  الکترونیکی

  گروه خبر // رئیس مرکز ملی پیش بینی 
و مدیریت بحران مخاطــرات وضع هوا 
توضیحاتی را درباره برخی پیش بینی های 
مطرح شده از وقوع بارش های بیش از حد 
نرمال در کشــور طی نیمه دوم سال ارائه 

کرد. 
  صــادق ضیاییــان درباره احتمــال وقوع 
بارش های بیش از حد نرمال طی نیمه دوم سال 
در کشور گفت:  پیش بینی های فصلی با احتمال 
همراه است و صحت 60 تا 70 درصدی دارد 
ولی نقشه ها نشــان می دهد که بارش پاییز و 
زمستان در حد نرمال و در برخی مناطق نظیر 
حاشــیه زاگرس بیش از نرمــال خواهد بود. 
بارش نرمال به میانگین بلند مدت باز می گردد 
در این راستا سه سال پیاپی خشکسالی و کم 
بارشی داشتیم و امسال انتظار داریم بارش پاییز 
و زمســتان به اندازه میانگین بلند مدت باشد.
وی با اشاره به سناریوهای اقلیمی برای آینده 
کشور که در طیف خوب و بد جای می گیرد، 
گفــت: در بخش هایی از کشــور خاصه در 
نیمه جنوبی بارش افزایش می یابد ولی تعابیر 

خبری مطرح شده بعضا درست نیست، چرا که 
یا بارش ها خارج از فصل و مخرب اســت یا 
بارش ها ســیل آساست. این درحالی است که 
بارش های معمول نیز به صورت پیوسته است 
و باعث می شــود نفوذ آب را داشته باشیم و 
منابع فزونی گیرد و سدها نیز به خوبی پر شود 
ولی بارش های افزایش یافته در اثر تغییر اقلیم، 
یکباره به صورت سنگین رخ داده و به صورت 
روان آب، هدر می رود و مشکل زاست.ضیاییان 
با اشاره به افزایش دما در سناریوهای تغییر اقلیم 
و فزونی گرفتن خشکسالی گفت: پر بارشی که 
به معنای خوب بودن منابع آب اســت اتفاق 
می افتد و لذا در اثر افزایش دما تبخیر آب هم 
 رخ می دهد.به گزارش ایسنا، رئیس مرکز ملی 
پیــش بینــی و مدیریت بحــران مخاطرات 
وضع هوا خاطرنشــان کرد: به قطع نمی توان 
نسبت به پیش بینی های کوتاه مدت 15 روزه 
اظهارنظــر کرد در این شــرایط بازه طولانی 
 مدت قطعیــت کمتــری هــم دارد و وقتی 
درباره ماه و فصل سخن می گوییم و پیش بینی 

60 تا 70 درصدی در نظر گرفته می شود.

آیا پاییز و زمستان پربارشی در پیش داریم؟

گروه خبر // معاون آموزشی وزارت علوم گفت: برنامه حضور و غیاب دانشجو که به 
صورت الکترونیک و آزمایشــی در چند دانشگاه اجرا و از حالت دستی خارج شده 

است از امسال در تمام دانشگاه ها اجرا می شود.
   قاسم عموعابدینی گفت: موضوع مربوط به غیبت دانشجو یک آئین نامه دارد، هر دانشجو 
اجازه دارد سه جلسه از شانزده جلسه کلاس را غیبت کند.وی ادامه داد: اگر غیبت دانشجو 
خارج از سه جلسه از شانزده جلســه کلاس بود باید آن درس را حذف کند این آئین نامه 
مقررات آموزشــی نه تنها در کشــور ما در خیلی از کشورها اجرا می شود بر همین مبنا هم 
باید حضور و غیاب دانشــجو انجام شــود.معاون آموزشــی وزارت علوم افزود: در حال 
 حاضر سامانه سپاری تمام فعالیت دانشگاهی تحت عنوان برنامه دولت الکترونیک در حال 
اجرا شدن است، برنامه حضور و غیاب الکترونیک نیز به صورت آزمایشی در چند دانشگاه 
اجرا شده و از حالت دستی خارج شده و از امسال در تمام دانشگاه ها اجرا می شود.وی ادامه 
داد: سامانه سپاری تمام فعالیت آموزشی جز برنامه های اصلی است که بر مبنای آن دانشجو 
مطلع می شود چند جلسه غیبت داشته و در حذف و اضافه درس مذکور را حذف می کند تا 
دچار مشکل نشود. معاون آموزشی وزارت علوم افزود: امسال کلاس های دروس به صورت 
حضوری برگزار شده و کلاس مجازی نداریم.وی درباره اینکه آیا زیرساخت های الکترونیک 
ایجاد شده برای کلاس مجازی بدون استفاده خواهند ماند افزود: ما در فضاهای کمکی مانند 
حل تمرین از آموزش مجازی می توانیم استفاده کنیم همچنین اگر زمانی دوباره کرونا اوج بگیرد 
یا مشکلی پیش آید می توان از آن استفاده کرد. به گزارش مهر ؛ عمو عابدینی ادامه داد: برای 
ارتقا و حفظ کیفیت آموزشی حتی خارج از کشور تصمیم براین بوده که کلاس ها حضوری 

برگزار شود، تا مشکلی که مجازی شدن برای کیفیت پیش آورده بود جبران شود.

        ***

نقدی بر تاب های ابری  بلوار ساحلی؛

طرحی که فقط از دور زیبا است
     ما مردم این شهر از این پروژه های ناتمام نابسامان و بی کیفیت خسته ایم، چهره شهر زشت می شود.

     آقایان مدیرو مسئول فراموش نکنید که ما شایسته بهترین ها هستیم.
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